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„ h e m ,  ş i  no i, n iş te  

g in d u r i p e n tru  7 4 “

Şi — în cele ce urmează — ideea 
urmează să fie argumentată 

de loan M ărpeami, şeful O.J.T. Sibiu

ECONOMISIREA -  SEMN AL
Înţelepciunii c o lec tiv ei
Invitaţii noştri de
rii, aduc in prim-plan
I«VWŜ rf,**W,VWW*WWWWW >.

Zilele trecute, o scrisoare semnată de Iulian 
Nistor, proiectant principal la Oficiul de proiec
tări pentru construcţii agricole ne atrăgea aten
ţia asupra unei „piste“ noi pe care investigaţiile 
în jurul temei „Economisirea — semn al înţelep
ciunii colective!“ ar putea să o cuprindă cu un 
inestimabil folos. Este vorba de o întîlnire cu 
instalatorii autorizaţi de toate gradele, întîlnire 
ce n-ar putea fi al*cum decît deosebit de rodnică 
după aprecierile cititorului nostru, evidenţiind 
probleme importante fără de care stăvilirea ri
sipei de gaze naturale la consumatorii individuali 
şi industriali ar rămîne doar un deziderat.

>VWWWhftrfVWWrfWW»

Propunerea ni s-a părut interesantă, ea dove- !; 
dind în acelaşi timp interesul cu care specia
liştii din judeţ au urmărit această rubrică per
manentă a ziarului nostru. Au răspuns cu ama- !' 
bilitate invitaţiei: j!

Ing. NICOLAE LUPU, Trustul de instalaţii- j|
montai Braşov, şantierul Sibiu. î|

ION TELEGARU, tehnician, I.C.M.J. Sibiu.
ION ISAILÄ, maistru la secţia gaz metan a !j 

întreprinderii judeţene de gospodărie comunală !;
şi loca ti vă. ;>

IULIAN NISTOR, proiectant principal' la Ofi- |!
ciul pentru construcţii agricole Sibiu.

Red.: După intîlniri cu un ma
re număr de specialişti din or
ganele şi organismele de contrei, 
din cercetare şi proiectare, ia- 
tă-ne astăzi la masa rotundă faţă 
in faţă cu cei care, după opinia 
noastră, se află cel mai aproape 
de „focarele" risipei flagrante: 
•instalatorii autorizaţi. De aceea, 
vă propunem să trecem în revis
ta aceste „cazuri“ zăbovind de 
fiecare dată şi asupra posibilită
ţilor concrete de a l e . . .  clasa 
definitiv. Să începem cu consu
matorii individuali. . .

1. Isailă: . . .  şi ca să fim mai con
creţi — cu sobele de încălzit care 
avind în general un randament sub 

. O.vi duc la tm consum foarte ridic,- 
Eu mă asociez celor care au indicat 
încălzirea prin microcentrale de bloc 
ta  singura soluţie economica în a- 
ceastă etapă. De asemenea, insist a. 
supra unei măsuri pe care o subli
niază şi Decretul cu privire la mă. 
şurile de dezvoltare a bazei energe
tice şi de folosire mai judicioasă a

combustibililor şi energiei — con* 
torizarea. Pină în prezent in Sibiu 
doar circa 80 la sută din consuma
tori sínt contorizaţi. Lipsa contoare
lor a făcut să se menţină inadmisi
bil de mare numărul celor care nu 
sínt cointeresaţi în gospodărirea £• 
tentă a consumului de gaz metan. 
In următorii doi ani se va realiza 
contorizarea tuturor consumatorilor 
individuali.

I. Telegarii: Asupra necesităţii 
contorizării nu insist. Este o treabă 
a întreprinderii distribuitoare şi da
că încă n-a rezolvat-o pe deplin, 
va trebui să o finalizeze în cel mai 
scurt timp posibil. Randamentele de 
ardere la sobe constituia însă in
tr-adevăr ti .oroblemă. Eu zic să l/i-, 
săm de-o parte soluţia microcantra- 
lelor care este excelentă, dar II lip
seşte elementul fundamental — mi- 
erocentrala — şi să căutăm o măsu
ră la îndemînă pentru reducerea 
consumului Ia sobele pe care le a. 
vem şi care, e limpede, vor mai dăi
nui multă vreme.

Propun, de pildă, ca printr-o hotă- 
rire, to ţi cei ce instalează încălzire 
cu gaz să înlocuiască sobele meta
lice cn sobe de teracotă, acestea 
din urmă avind un randament du
blu. Se vor face intr-adevăr nişte 
cheltuieli mai mari insă ele vor ii 
recuperate în cel mult doi ani. Apoi, 
se ştie că există două tipuri de ar
zătoare — cu şi fără şamotă. Cele 
cu şamotă realizează arderea mai 
completă a gazului. Ei bine, deşi nu 
trfebuie să fii specialist ca să ştii 
asta, cele mai multă arzătoare nu 
an şamote, deşi ele se găsesc uşor 
in comerţ. Dacă nu e neştiinţă, e- 
tunci acest fenomen ar trebui să 5e 
numească indiferenţă crasă.

I Nistor: permit0 să sici--
matizez puţin căile pa care se risi
peşte gazul metan in sectorul mici
lor consumatori, in primul rind, de 
vină este izolaţia termică necores-

(Continuare în pag. a il!-a) 

EMIL DAVID

— Fără inutile introduceri,
care ar fi proiectele imediate?

I. M. — Primul este legat de' o 
mai vecile doleanţă a suporterilor 
sibieni ai sportului cu balonul ro
tund: un loc de întîlnire a mem
brilor asociaţiei „Amicii F.C. Şoi
mii Sibiu“. Un loc în care comen
tariul de la colţul străzii X, de 
lingă agenţia Prono' Y să benefi
cieze de auspicii m ai. . .  gospodă
reşti . . .

Rep. — V-aţi gîndit la un lo
cal, cu siguranţă.

I. M. — Exact. Ne-am gîndit la 
„Unicunv. Am realizat deja, a- 
colo, renovări, incit, localul va fi 
un al treilea restaurant de ţinută 
după „împăratul Romanilor“ si 
„Bulevard“. Intenţiile noastre in 
legătură eu acest local ar putea 
fi notate astfel:

a) Satisfacerea unor necesităţi 
reale ale publicului sibian;

b) Un ajutor în cîmpul atît de 
vast al strîngerii relaţiei public 
spectator (microbişti)—echipă de 
fotbal (F.C. Şoimii);

c) Stimularea unui consum in a 
cărui componenţă să nu fie pe
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Acţiuni vililld creşterea i Productivitate

eficientei economice sporita
Abundentă în obiective, 

agenda de lucru a oame
nilor muncii din unităţile 
economice ale judeţului 
vizează, în acest an, do
menii dintre cele mai dife
rite. Avînd drept scop fi
nal al activităţii înîăptuirea 
exemplară a sarcinilor de 
plan aîerente penultimului 
an al cincinalului, preocu
pările membrilor colecti
vului de salariaţi al între
prinderii de conîecţîi 
„Steaua roşie“ din Sibiu 
sínt orientate spre acţio
narea pîrghiilor eficienţei. 
Aşa după cum ne informa 
ing. Gheorgbe Nilca, dl. 
rectorul întreprinderii, in

paralel cu strădaniile de 
acoperire a întregii capa
cităţi de producţie a pri
mului trimestru, specia
liştii de aici au pregătit 
o gamă largă de sortimente 
şi modele de confecţii noi 
— numărul lor ridieîndu-sa 
la peste 150 — în vederea 
prospectării pieţei interne 
şi internaţionale, oferite 
spre contractare pentru ur
mătoarele două trimestre 
ale anului.

„Am început acţiunea de 
organizare a întregii pro
ducţii — odată cu modifică
rile făcute în sala de croit 

astfel încât trebuie să 
la maxi.

mum, spaţiile construite şi 
date în folosinţă. Am orga
nizat, în acest sens secţia 
de finisaj intr-un nou spa
ţiu, fapt care ne-a prilejuit 
definitivarea unui flux nor
mal de producţie" .— ne 
precizează ing. Gh. Nilca. 
Şi, în continuare, ne este 
adusă la cunoştinţă o nouă 
reuşită a strădaniilor sala
riaţilor întreprinderii: Sn 
prezent se găsesc în faza 
de terminare a cursurilor 
de pregătire, 160 de mun
citori, care după ce au 
urmat forma de calificare 
la locul de muncă, vor in
tra în producţie luna vii
toare.

La Întreprinderea de piese auto din Sibiu se 
află în plin proces de construcţie o nouă linie 
mecanizată, pentru executarea arcurilor ds sus
pensie la autoturismul românesc „Dacig 1300". 
Este vorba de realizarea, pentru prima dată in 
ţara noastră, a unei- altfel de Unii com plete,în 
cepând de la operaţiunea de debitare şi termi- 
nind cu controlul produselor finite.

Planificată a atinge parametrii proiectaţi încă 
în cursul primului trimestru al acestui an, în 
cadrul secţiei arcuri înfăşurate la cald, noua 
linie este rezultatul căutărilor specialiştilor si
bieni îndreptate spre îmbunătăţirea calităţii pro
duselor executate şi creşterea eficienţei muncii. 
Aşa se explică rezultatele ce se întrevăd, prin 
punerea în funcţiune a ei: productivitatea muncii 
va creşte cn cel puţin 50 la sută, iar calitatea 
acestor arcuri va cunoaşte o îmbunătăţire sub
stanţială.

I
I

rectorul întreprinderii, in  reuşim să ocupăm, la maxi. toare. N. BLAGA .J

O activitate con cre tiza tă  
în rezultate meritorii

După elaborarea unei şarje. Instantaneu surprins in turnătoria întreprinderii 
„Independenţa" Sibiu

Foto: FRED NUSS

Obiceiul ju n ilo r la Jina
La cota celor 1 180 .ni ai localităţii 

din mărginimea judeţului, duminică 
ü ianuarie s-a desfăşurat, in pleni
tudinea frumuseţii sale,- obiceiul de 
iarnă al tinerilor. Societatea junilor 
din Jina, avîndu-1 ca vătaf în iarna 
aceasta pe Ion Morar, a înregistrat 
sosirea „la gazdă“, ia sediul petre
cerilor, a 63 de feciori şi 63 de fete, 
perechi legata prin sentimente de' 
bun augur, da dragoste.

Străzile Jlnei s-au pătruns iniţial 
de aerul viguros al cetelor de fe
ciori cu cojoacele pe umeri, apoi de 
sosirea sprinţară şi sfioasă a fetelor 
în splendide costume naţionale, cu 
bituşti (bundiţe) albe cusute artis
tic, ornate ca pentru mirese.

Fetele au sosit, ca în fiecare ier
nă, cu plocoane, cu colaci. Au îm
părţit apoi tradiţional scoverzile cu
noscute, însoţind ritualul cu oraţii 
de avuţie şi fericire, în momentul 
vorniciei.

Apoi, colinda junilor a,vea să con
stituie o retrospectivă a anului de 
muncă şi o urare de fertilitate şi 
sănătate pentru noul an, din casă 
in casă.

Urarea da prosperitate sa axează 
pe existenţa în casă a unui băiat 
sau a unei fete, devenind astfel cin-

-tacul baciului sau al băciţei de ni li
ne. Feciorii de păstori,-de oameni 

’ai codrilor, petrec astfel două săp- 
tămîni în fiecare iarnă, la butea lor 
de vin, prilej, de apropiere de vii- 
îorele lor soţii, între lungile pere
grinări cu turmele prin munţi. In 
fiecare zi ritualul se reia, cu deose. 
birea că duminicile au o strălucire 
aparte, alaiul tineresc deplasîndu-se 
în piaţa din centrul comunei, sub 
steagul purtat de vătaf, unde se în
cing horele bucuriei, in privirile ad
mirative ale sutelor de consăteni ai 
junilor. Pe lingă acestea, în faţa 
aparatului de- filmat al-Televiziunii-, 
duminică, G ianuarie, înainte de în
cheierea străvechiului- obicei pentru 
această iarnă, au efectuat o paradă 
a cînteCului şi a portului şi cunos
cuţii fluieraşi din Jina, cei atît de 
obişnuiţi cu podiumul înalt al lau
reaţilor, ei, premergătorii junilor 
prinşi în frumuseţea dansului şi da
tinilor noastre de valoare unică. De 
fapt chiar o strigătură a junilor a- 
firmă: Eu cînd aud fluiera / Să fiu 
mort şi m-aş sculă / Şi ra-aş duce 
ia mindra.

1. R.

primul plan băutura ci producţia 
proprie (mîncarea).

Rep. — Detalii, v-aş ruga.
I. M. — Desigur. Localul va a- 

sigura reluarea unor tradiţii in 
acest sens: un loc de întîlnire a 
amicilor „Şoimilor“, muzică din 
care să nu lipsească „Imnul Şoi
milor“ (orchestra Vady, care a cîn- 
tat cu peste 20 de ani in urmă in 
acest local), mîncăruri de cea mai 
bună calitate la preţ de cat. a Il-a, 
băuturile, în schimb, la preţ de 
eat. I; lucrătorii înşişi vor Í1 
nişte . . .  microbişti. Vrem apoi să 
servim aici grupurile de spor
tivi, echipele de fotbal sosite în 
Sibiu. Vom realiza un loc în care 
amatorii vor .găsi rezultatele de 
ultimă oră din acest sport; tăieturi 
din ziare, comentarii, clasamente 
etc.

Evident, în sensul arătat, aven; 
mare nevoie de sprijinul clubuiui. 
şi nu mai puţin, al dumneavoastră, 
al presei loc?ale . . .

Rep. — Sper că bunele in
tenţii nu vor sucomba, după 
citeva săptămâni, în aria unei 
atmosfere de . . .  bombă.

I. M. Nu. în nici un caz! Vom 
veghea pentru a preveni aceasta, 

Rep. — Cînd va fi gata lo
calul în noua formă?
I. M. — Este deja gata!

(Continuare în pag. a II-a 

VICTOR DOMŞA

E x p o z iţia  de foto
grafii „ C u b — ; 
aXV-a aniversare 

a victoriei
rev o lu ţio n a re■»

In suit,a manifestărilor organi- 
zate în ţara noastră, cu prilejul 
sărbătorii naţionale a poporului 
cubanez, se înscrie şi expoziţia 
de fotografii „Cuba — a XV-a 
aniversare a victoriei revoluţiei“, 
deschisă luni la , amiază, sub aus
piciile Institutului român pentru 
relaţiile culturale cu străinătatea, 
la Casa de cultură a institutului. 
Expoziţia ilustrează, prin imagini 
fotografice elocvente, lupta grea 
dusă de poporul cubanez pentru 
eliberarea naţională şi socială, 
luptă încununată cu marea vic
torie a revoluţiei din 1 ianuarie 
1959, care a inaugurat o eră 
nouă în istoria ţării. Sínt oglin
dite în expoziţie aspecte semni
ficative, însoţite de dale edifica
toare, privind progresele remap- i 
cabile înregistrate de Cuba so
cialistă în dezvoltarea economiei, 
în ridicarea nivelului de trai al 
poporului pe tărîmul învăţămin- 
tului, ştiinţei şi culturii. Un /loc 
important în cadrul expoziţiei 
este rezervat relaţiilor româno- 
cubane, ilustrate prin imagini 
din vizitele întreprinse de tova
răşul Nicolae Ceauşeseu, în 
toamna anului trecut, în Cuba şi 
de tovarăşul Fidel Castro în tara 
noastră, în primăvara anului 
1972, imagini reprezentînd mo
mente de vîrf în istoria relaţii
lor frăţeşti dintre cele două po
poare.

Importanţa evenimentului de 
amplă rezonanţă din viaţa popo
rului cubanez — împlinirea a 15 
ani de la triumfuţ revoluţiei, suc
cesele tot mai multe obţinute de 
oamenii muncii din Cuba în o- 
pera de edificare a societăţii so
cialiste, dezvoltarea continuă a 
relaţiilor de prietenie şi colabo
rare statornicite intre România şi 
Cuba, au fost evocata în cuvân
tările rostite la festivitatea de 
deschidere a expoziţiei de Andrei 
Vela, yicepreşedinte al I.R.R.C.S., 
şi Nicolas Rodriguez Astiazarain, 
ambasadorul Republicii Cuba la 
Bucureşti.

(Agerpras)

Duminică te avut loc conferinţa 
filialei judeţene Sibiu a Asociaţiei 
crescătorilor de albine din Repu
blica Socialistă România. La lucrări 
au luat parte delegaţi din cercurile 
apicole, reprezentanţi ai unor insti
tuţii sibiene. A  fost prezent, de a- 
semenea, profesorul Costache Paiu, 
vicepreşedinte al Asociaţiei crescă
torilor de albine din Republica So
cialistă Románia.

Darea de seamă prezentată de 
ing. Pamfil Damian a făcut o am 
plă analiză asupra modului în  care 
apicultorii din judeţul nostru şi-au 
desfăşurat activitatea în  perioada. 
1971— 1973. S-a evidenţiat faptul că 
in  urma creditelor pe term en lung 
acordate de stat, în valoare de peste 
383 m ii lei, a crescut considerabil 
numărul familiilor de albine. Tot
odată au fost atraşi în  asociaţia 521 
de noi membri.

Bilanţul activităţii productive 
este şi el edificator. Deşi condiţiile 
climatice nu au fost din cele mai 
favorabile, in  perioada analizată 
apicultorii au predat la fondul de 
stat peste 490 tone miere de albine. 
Din această cantitate, 95 la sută a 
fost livrată la export. Este rodul

unei munci pline de pasiune şi dă
ruire, depusă de apicultorii din ju 
deţul nostru, evidenţiindu-se în 
mod deosebit cei din cercurile Si
biu, Mediaş, Agnita, Roşia, Cisnă- 
die, Moşna şi Basna. Concludent 
este şi faptul că veniturile plani
ficate pe perioada analizată au fost

depăşite, iar cheltuielile reduse. S-a 
înregistrat un  beneficiu peste plan 
de 46 344 lei.

Dar, atît în darea de seamă cit şi 
în discuţiile purtate s-a reliefat 
faptul ca rezultatele puteau fi  şi 
mai bune. Chiar dacă planul valo
ric a fost depăşit, iar achiziţionarea 
de miere şi ceară de albine cunoaşte 
o curbă ascendentă, nu s-au valori
ficat din plin toate rezervele şi po
sibilităţile existente. Importanta 
cantităţi de miere s-au pierdut da
torită lipsei unor mijloace de trans

port in  perioada optimă de achi
ziţie, numeroşi apicultori fiind  obli
gaţi să predea mierea altor filiale. 
Comitetul filialei judeţene nu a 
manifestat întotdeauna o suficienta 
preocupare pentru asigurarea unei 
repartizări echitabile a bazei me- 
lifere, unele sectoare fiind nepopu

late, iar altele aglomerate. De ase
menea, contribuţia unor apicultiri 
la asigurarea fondului central tie 
stat nu  a fost la nivelul posibilită
ţilor şi al condiţiilor create de stat, 
în care direcţie noul comitet va tre
bui să acţioneze mai mult.

Din prezentarea indicatorilor de 
plan, a rezultat că sarcinile pe fr
eest an sínt m ult sporite. De exem 
plu, la achiziţii de miere şi ceară 
planul valoric este mai mare cit 
aproape 500 mii lei. Apicultorii an 
ajuns la concluzia că prin unirea

Conferinţa filialei judeţene 
a Asociaţiei crescătorilor de albine

eforturilor şi prin aplicarea unui 
amplu program de măsuri menita 
să asigure creşterea productivităţii 
fiecărei familii de albine cu m ini
m um  2 kg, se poale realiza, la n i
velul numărului actual al familiilor 
de albine, o producţie suplimentară 
de 60 tone miere. în  acest scop se 
va acţiona în  continuare pentru a- 
sigurarea unei baze tehnico-mate- 
riale la nivelul cerinţelor actuale, 
a unei cooperări mai eficiente cu 
organele agricole judeţene, consiliile 
■populare comunale şi cu ocoalele 
silvice în  vederea lărgirii bazei me- 
lifere, atît în  ceea ce priveşte m ă
rirea randamentului producţiei de 
nectar, cit şi a extinderii suprafe
ţelor cultivate cu lucerna, sparcetă, 
ghizdei, hrişcă, iar sectorul forestier 
să contribuie la împădurirea cu sal- 
cîtni a tuturor terenurilor slab pro
ductive sau erodate din fondul fo
restier şi comunal.

Conferinţa a ales apoi Comitetul 
filialei judeţene a crescătorilor de 
albine, al cărui preşedinte este in 
ginerul Virgil Dobrotă, directorul 
Întreprinderii pentru prelucrarea 
lemnului Sibiu.

P. BADEA

1974: Creşteri însemnate în producţia 
de energie electrică şi termică

în cursul acestui an producţia 
de energie electrică a ţării noas
tre va ajunge la 51,5 miliarde 
kWh, iar cantitatea de energie 
termică produsă de termocentrale 
va spori cu circa 4 inilioane yi- 
gocaiorii, faţă de 1973.

în  vederea asigurării acestor 
creşteri importante au fost între
prinse măsuri vizind prelungirea 
duratei de utilizare a capacităţi
lor existente, de sporire a randa
mentelor, de reducere a pierderi
lor înregistrate în timpul trans
portului şi pentru diminuarea 
consumurilor proprii de energie 
electrică. Concomitent, statul

alocă noi fonduri pentru dezvol
tarea acestui sector, volumul in
vestiţiilor din 1974 fiind supe
rior cu aproape 9 miliarde calei 
din 1973. Pe această bază, vor 
fi puse în exploatare agregate 
însumînd 1250 Mw, din câre 
275 Mw în centralele hidroener
getice. Printre altele, vor fi ra
cordate la sistemul energetic na
ţional noi generatoare ale uzi
nelor hidroelectrice de la Lotru, 
Rm, Vîlcea şi Govora, şi ale cen
tralelor termoelectrice de la Ro- 
vinari, Brăila şi Bucureşti-Vest. 
De asemenea, în cursul acestui 
an vor începe o serie de lucrări 
pentru valorificarea într-ua grad

sporit a potenţialului hidroener
getic al unor cursuri interioare, 
cum sínt Oltul şi Rîul Mare. Se 
prevede, încă din acest an, ela
borarea unor proiecte pentru 

' construcţia, în etape ulterioare, 
a întreprinderilor hidroelectrice 
de pe Oltul superior, Şiret în 
aval de Adjud, Buzău, Lotru a- 
val, Someşul interior, partea su
perioară a Mureşului şi Bistriţei, 
Cérna şi. Trotuş.

In cursul celui de-al patrulea 
an al cincinalului se va extinde 
totodată reţeaua de transport a 
energiei electrice.

(AgcrpresJ

I
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Cîteva dintre exponatele prezentate in expoziţia „Arta lemnului în ima

gini" la Casa artelor din Sibiu, ce poate fi vizitată zilnic intre orele 10-18,

cu excepţia zilei de luni

Foto: FRED NUSS

E X P O Z I Ţ I E
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La sfîrşitul săptăraînii trecute, Ia 
Muzeul judeţean din Mediaş a fost 
deschisă expoziţia „Ocrotiţi păsările 
iarna". Din cele peste 190 specii ca
re se găsesc în această zonă. la ex
poziţie sínt expuse aproape 40 e- 
xemplare împăiate. Un merit deose

bit în organizarea expoziţiei îl are 
prof. Peter Weber. Oferind prilejul 
de cunoaştere a diferitelor specii de 
păsări, a ocrotirii acestpra, expozi
ţia este deschisă pină la 31 martie, 
zilnic, între orele 10—17 (luni — 
închis). *
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hem, şi noi, nişte
ginduri pentru 74i i

(Urmare din pag. I)

Rep. — Vorbeaţi şi de alte 
■ginduri mari“ . . ,

Rep. — Observ intenţia de 
valorificare mai bună a „Bule
vardului“.

I. M. — Da. Fosta „Zahana“ va 
fi transformată (pînă în 13 ianua
rie) în pensiune (mîncare, răcori
toare, dietă, lacto-vegetarian) — 
adică un local care va asigura o 
masă ieftină, consistentă şi de bună 
calitate. Vara vom avea, în plus, 
aici, o gradină de vară de 60 de 
locuri, pe lîngă cele 100 pe care 
le asigură pensiunea. Aceasta va 
fi pensiunea „Unieum“.

Rep. — Alte proiecte?
I. M. — Fosta bodegă de la 

„Bulevard“ va fi transformată în 
casă de comenzi „Gospodina“. 
Vom pune, pe această cale, în va
loare recunoscutele virtuţi ale 
specialiştilor noştri bucătari, ve
nind în întîmpinarea femeilor 
care lucrează în întreprinderile 
situate în 7 jnele limitrofe.

I. M. — Exact. Astfel, la meza
ninul braseriei vom amenaja un 
bar de zi — 20 locuri. în locul 
barului de la etajul IV — impro
priu, dată fiind nevoia de linişte 
în hotel — vom amenaja un aşa- 
numit salon de corespondenţă, 
care va găzdui întîlniri cu perso
nalităţi din diverse domenii, con
vorbiri, interviuri. Asta pînă spre 
1 februarie. De asemenea, la me
zaninul hotelului „Bulevard“, vom 
organiza un salon de recepţii (care 
va putea fi închiriat) şi unul de 
tratative. Vrem să asigurăm, cu 
alte cuvinte, o ambianţă multiplu 
ospitalieră pentru multitudinea 
preocupărilor social-economice ca
re definesc moderna noastră aşe
zare.

Rep. — Vă urăm succes la 
punerea în practică a . . .  gîn- 
durilor bune.

A v a n c r o n i c a  d e  c o n c e r t

Revederi si emoţii
Debutul orchestrei simfonice a 

Filarmonicii de stat din Sibiu în 
harta foarte bogată a anului 1974 
are loc azi, în sala Teatrului de 
stat, la ora 17, intr-un concert 
educativ şi la ora 20,30, în obiş
nuitul concert de seară. în mod 
simbolic şi semnificativ, concer
tele de inaugurare a programului 
1974 ii au ta pupitrul dirijoral pe 
însuşi şeful de orchestră şi di
rectorul Filarmonicii de stat din 
Sibiu, artistul emerit Henry Sel- 
bing, alături de care muzica sim
fonică sibiană a cunoscut una 
din perioadele cele mai fertile 
din întreaga ei carieră, numărată 
în secole. Pentru concertele de 
azi, aici, aşadar, sintern întîm- 
pinaţi cu un prim gest de reve
dere: Henry Selbing, al cărui 
nume a început să ocupe în ul
timii ani o tot mai autoritară 
circulaţie europeană.

Lectura programului simfonic 
de azi indică opţiuni sigure. Pu
blicul sibian este chemat să se 
reintilnească cu două personali
tăţi de mare proeminentă ale mu
zicii ruseşti şi universale: Rach
maninov şi -Prokofiev. Primul, re
cunoscut ca unul dintre cei mai 
huni pianişti ai timpului său, 
lasă literaturii de concert uni
versale un grai muzical propriu, 
pe deplin integrat şcolii muzi
cale ruseşti şi în mod deosebit 
predecesorului său ilustru — 
Ceaikovschi. Adevărată simfonie 
pentru pian şi orchestră, ca mai 
toate lucrările sale de acest gen. 
Concertul nr. 2 în do minor 
exaltă de peste 70 de ani sufle
tul sălilor' de concert cu atmos
fera sa sărbătorească şi însorită, 
prin care pianul evocă tulbură
toarea măreţie lirică a stepei ru
seşti, adusă pînă la accentele pa
tetice din finalul părţii a două.

După acest Rachmaninov apoteo
tic, Henry Selbing propune pu
blicului său statornic Simfonia 
a Vll-a de Prokofiev, o lucrare 
de mare elan tineresc, creaţie a 
unuia dintre cei mai străluciţi 
compozitori sovietici, personali
tate marcantă a muzicii veacu'ui 
nostru. Lucrarea cu care ne în- 
tîlnim azi reflectă pe deplin in
fluenţele care s-au concentrat în 
muzica sa, spiritul clasic al ar
moniei, largul suflu umanist şi 
limbajul original sprijinit pe o 
aleasă expresivitate.

Dincolo de repertoriu însă este 
plăcută revederea cu pianistul 
Dan Grigore din Bucureşti, un 
nume prezent adesea pe afişele 
de concert ale Sibiului, întot
deauna primit cu aplauze aici 
preţuit pentru tehnica sa rafi
nată, pentru sensibilitatea lui.

O revedere dintre cele mai 
plăcute ni se prilejuieşte prin 
chiar deschiderea programului de 
azi. Aici Henry Selbing a plasat 
o lucrare de mare interes inte
lectual, in primă audiţie, Impre- 
sio B-A-C-H de Fr. Xav. Dress
ier. E o lucrare în care se regă
seşte din nou cald şi evocator 
omagiu adus de muzica sibiană 
acestui genial reprezentant al 
muzicii universale. Cea mai re
centă creaţie orchestrală a maes
trului Dressier se aşează lîngă 
Cantanta păcii, Cantica Humana, 
Simfonia dorică şi Tripartita, a- 
ducînd o mărturie nouă a tine
reţii compozitorului şi a venera
ţiei sale nu mai puţin statornice, 
pentru muzica lui Bach, ilustrată 
atît de bine in realitatea că pre
ţuitul muzician sibian a condus 
aici, timp de 70 de ani, valorosul 
cor Bach.

CRONICAR
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încep
Şc. sp. Sibiu (băieţi) şi Şc. sp. Sf. w . 
Gheorghe (fete) învingătoare îni P re g,a t i r i  e — 
concursul republican al juniorilor III

Timp de trei zile, în Sala armatei 
din Sibiu s-au desfăşurat întrecerile 
de handbal — băieţi şi fete — din 
cadrul concursului republican al ju
niorilor III.

La băieţi pe locul întîi s-a situat 
achipa Şcolii sportive Sibiu (antie- 
nor prof. Wilhelm Klein), care a 
învins în finală echipa Liceului nr. 
2 Braşov cu 10—7 (4—4). Pentru 
locurile 3—4: Şcoala sportivă Sf. 
Gheorghe — Şcoala sportivă Făgăraş

S ţh

(juniori II) 
pe primul loc

8—7 (4—5), iar pentru locurile 5—6: j 
Şcoala sportivă Braşov — Şcoala j 
sportivă Mediaş 18—12 (8—7).

In finala fetelor, foarte echilibrai j 
tă, victoria a revenit elevelor de la i 
Şcoala sportivă Sf. Gheorghe (an- | 
trenor Karday Covaci), care au în
vins cu 13—11 (8—7) echipa Şcolii 
sportive Sibiu (antrenor prof. Ştefan 
Ocneanu). Pentru locurile următoa
re: 3—4 — Liceul nr. 2 Braşov — 
Şcoala sportivă Braşov 12—4 (8—2);
5—6 — Şcoala sportivă Bod —
Şcoala sportivă Tg. Secuiesc 12—3 
(6—1).

In general partidele au fost de bun 
nivel tehnic. O parte dintre micii 
bandbalişti care au evoluat la Sibiu 
au intrat în vederile specialiştilor 
pentru a fi incluşi în loturile de 
perspectivă.

întrecerile contînd pentru returul 
competiţiei vor avea loc în luna a- 
prilie, la Braşov.

ILIÉ IONESCU

Din domeniul telecomunicaţiilor
Ca urmare a investiţiilor 

sporite alocate sectorului de 
telecomunicaţii. Centrala tele
fonică internaţională semi
automată şi-a mărit considera
bil volumul de prestaţii. Prin 
lucrările efectuate s-au creat 
legături directe şi rapide cu 
numeroşi abonaţi externi, prin
tre care cei din Uni unna Sovie
tică, Ungaria, Polonia, Bulga
ria, R.D. Germană, R.F. Ger
mania, Elveţia, Anglia, Grecia, 
Franţa şi Suedia, precum şi cu 
unele mari oraşe europene cum

sínt Roma, Viena, Praga, Bel
grad şi Milano.

Datorită solicitărilor mereu 
sporite în domeniul comunica
ţiilor internationale, pînă la 
sfîrşitul anului 1975 vor fi puse 
în exploatare peste 850 de cir
cuite telefonice pe diferite di
recţii. De asemenea, se vor in
stala circuite de intrare în re
ţeaua internaţională prin siste
mul telefonic automat inter
urban.

(Agerpres)

In perioada 3—6 ianuarie 1974 în 
oraşul Piteşti s-a disputat turul cam
pionatului' republican de handbal — 
băieţi — la Jun io ri II. Juniorii de la 
Şcoala sportivă Sibiu, conduşi de 
prof. Serafim Drăgan. au reuşit să 
se impună în fata tuturor echipelor 
participante ocupînd un merituos 
loc întîi.

Iată rezultatele înregistrate în se
rie: Şc. sp. Sibiu—Şc. sp. Petroşani
6—5; Şc. sp. Sibiu—Şc. sp. Rm. Vît- 
cea 22—4; Şc. sp. Sibiu—liceul I. L. 
Caragiale Ploieşti 16—9.

In urma acestor rezultate sibienii 
au cîştigat seria şi au dispus în fi
nală de Sc. sp. Făgăraş cu scorul de 
10 -6 (7—2).

Totodată din lotul şcolii sportive 
au fost selecţionaţi pentru Iotul 
R.S.R. juniori II, un număr de 5 ju
cători şi anume: Bogoiu loan — dis
tins cu premiul de „cel mai b in 
portar al turneului“, Lautsch Eduard, 
Nicula Olimpiu — golgeterul echi
pei (cu 15 goluri înscrise), Albu 
Adrian şi Gavrilă Andrei.

Din partea acestora ca şi a celor
lalţi componenţi: Tuhutiu Jeanino, 
Hlciu Daniel, Baba Sorin, Lutsrh 
Walter, Malodeţ loan, Prie Sorin, 
Lucaci Horst şi Gheorghe Matei aş
teptăm să se pregătească şi în con
tinuare la nivelul exigenţelor. Re
turul competiţiei va avea loc în
tre 12 şi 14 aprilie 1974 la Ploieşti.

Prof. FIORIN MIHÁESCU

0 nouă jiroraoţie 
de arbitri

@ Handbal. Echipa feminină 
C.S.M. Sibiu îşi începe astăzi pregă
tirile. Ieri handbalistelor sibiene le-a 
fost efectuată vizita medicală la ca
binetul medico-sportiv. Antrenamen
tele vor avea loc de patru ori pe 
săptămînă la Sala armatei (str. Şte
fan cel Mare) sub conducerea prof. 
Lucian Albu. In lunile ianuarie şi 
februarie se desfăşoară o pregătii e 
de ansamblu în sală, urmînd ca în 
luna martie să înceapă antrenamen. 
fele în aer liber în vederea campio
natului: care se reia la 31.111.1974.

„Ca obiectiv principal în acest an 
avem ocuparea unui loc in serie 
care să ne scutească de emoţiile ba
rajului pentru rămînere in prima 
divizie. Primul joc în primăvară îl 
avem pe teren propriu cu Textila 
Btihuşi.

Lotul nostru n-a suferit modificări 
mari. Am renunţat Ia Adriana Moî- 
se care va juca la Pielarul, in 
schimb îşi reia locul in echipă Li
liana Barbu-Luca. Dacă vom avea în 
această perioadă de pregătire adver
sare puternice pentru a susţine cit 
mai multe partide, campionatul ne 
va găsi pregătiţi“ (L. Albu).
P lanuri. . .

C.J.E.F.S. în colaborare cu Comi
sia judeţeană de fotbal a organizat j 
un curs de arbitri de fotbal. Din 
cei 32 cursanţi, 29 au trecut cu suc- I 
ces examenul final, astfel incit ju- | 
dejul nostru are acum un număr 
sporit de arbitri. Printre ei sínt ciţi- 
va cunoscuţi fotbalişti: I. Hizo, I. 
Nicolescu, N. Loncearici, M. Sasn, Í 
I.. Coduban, N. Bunea, I. Dicu, D. 
Costea.

G. T. I

i l  Volei. Astăzi se întîlnesc la
primul antrenament şi voleibalistele 
de la C.S.M. In perioada 10—16 ia
nuarie echipa se va pregăti Ia Păl
tiniş urmînd, ca în 17 ianuarie să 
dea normele de control la Braşov. 
Intre 18 şi 26 pregătirile vor avea 
loc la Sibiu, zilnic, urmînd ca la în
ceputul lunii februarie să participe 
la un turneu de sală în compania 
altor divizionare A. Lotul de care 
dispune prof. Florin Braicu nu a 
suferit nici o modificare.

•  Rngbi. Joi 10 ianuarie a.c., îşi 
reiau pregătirile rugbiştii, antrenaţi 
de Bebe Boboc. Perioada de „vacan
ţă" a fost foarte utilă. Toţi jucătorii 
sínt într-o excelentă dispoziţie şi 
hotărîţi să lase în urmă în primă
vară locurile „zonei periculoase“.

Veşti k  la k o a la  sportivă Şoimii

Oră de vîrf la Pati
noarul artificial al ti

neretului din Sibiu
Foto: FRED NUSS

0  Conducerea Şcolii sportive 
Şoimii din Sibiu a stabilit clasamen
tul primilor zece sportivi ai anului 
1973, legitimaţi aici. Iată-1: 1. Cor
nel Larion (atletism), 2. Ionel Chio- 
veanu (judo), 3. Wilhelm Stengel 
(box), 4. Zaharia Tamaşiu (rugbi), 
5. Iancu Jianu (rugbi), 6. Adrian Cvi- 
relea (atletism), 7. Mireea Mihu şi 
Gabriel Popa (judo), 8. Constantin 
Botoroagă (fotbal), 9. Gheorghe Mu. 
raru (haltere), 10. Petru Cuţitar 
(box).

care vor participa la competiţiile din
acest sezon.

•  La Braşov Sn zilele de 12 şi 
13 ianuarie va fi organizată „Cupa 
Braşovia" la schi-fond. Sínt invitaţi 
sportivi — copii şi juniori — din 
întreaga ţară. Şcoala sportivă Şoi- 
mii va fi reprezentată de 16 schiori.

0  în zilele de 8 şi 9 ianuarie la 
Păltiniş are loc un concurs de se
lecţie pentru alcătuirea echipelor de 
schi-fond (copii şi juniori) ale şcolii

0  Duminică 13 ianuarie, începtnd 
cu ora 9. în Sala armatei are loc 
faza judeţeană a campionatului na
ţional de judo, rezervat juniorilor.

Sportivii clasaţi pe primele locuri 
vor participa la etapa de zonă, in 
27 ianuarie la Timişoara. Finalele 
vor avea loc în 17 februarie la Pi
teşti.

P a t in a j  > ite * ă

„Cupa speranţelor“
Duminică au luat sfîrşit la Tuşnad 

întrecerile din cadrul „Cupei spe
ranţelor“ la patinaj viteză. Au par
ticipat peste 120 de concurenţi de 
la 12 cluburi şi asociaţii sportive 
din tară. Sportivii sibieni, antrenaţi 
de profesorul Petre Tivadaru au c- 
vut o comportare bună. Carmen 
Dragoman (cat. 15—16 ani) a cîşti
gat probele de 500, 1 000 şi 1 500 m; 
Ion Opincaru (cat. 13—14 ani) s-a

clasai pe primul loc tn probele de 
500 şi 1 000 m; A. Fulea, a stabilit 
un nou record republican — 13,8 
— în proba de 100 m (cat. 7—8 anii; 
D. Jasch şi H. Jasch au ciştigat de 
asemenea primele locuri în proba 
de 200 m la cat. t i —12 ani şi res
pectiv 9—10 ani.

Ieri, tot la Tuşnad au început în
trecerile din cadrul competiţiei do
tate cu „Cupa Harghita".

C o n c e r t  c o r a l
Astăzi, la ora 19,00, în sala 

de spectacole a palatului 
„ASTRA“ din Sibiu va avea 
loc un concert coral susţinut 
de MACALESTER CHOIR de 
la MACALESTER COLLEGE 
din St. PAUL, MINNESOTA,

S.U.A. Dirijor DALE WAR- 
LAND. în program — pagini 
din creaţia corală americană, 
prelucrări după motive tradi
ţionale şi moderne. Un con
cert atractiv, de o înaltă ţinută 
artistică.
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CÂRTI NOCINEMA
SIBIU: PACEA. Mi

siunea secretă a ma
iorului Cook (orele 9,00; 11,30; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,00); ARTA: In munţi 
creşte un brad verde (orele 10,00;
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Lupta după victorie, 
seriile I şi II (orele 10,00; 14,00;
17,00 şi 20,00); INDEPENDENŢA:
Perechile (orele 11,00; 14,30; 16,30;
18,30; 20,30).

Ca dispoziţia dv. ©
OCNA SIBIULUI: LA dolce vitta,

seriile I si II (orele 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Conspiraţia (orele
17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Fete în soare (orele 17,00 şi 19,00).

lulia. 19,20 — 1001 de seri. 19,30 
— Telejurnal. 20,00 — Revista 
economică T.V. 20,30 ■— Publici
tate. 20,35 — Teatru liric T.V 
Opera „Bal mascat“ de Verdi. 
22,15 — 24 de ore.

D. P. Brilliantov: 
Calculul şi construc-

MEDIAŞ: PROGRESUL: Un om în 
sălbăticie (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI: 
Homoika şi portóiéiul (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30); I. L. CARAGIA
LE: Bătrînii bandiţi (orele 11,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

TELEVIZIUNE
CONFERINŢE

CISNADIE: POPULAR: Eva şi A- 
dam (orele 11,00; 16,00; 18,00;
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Joe Hill (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Grăbiţi apusul soarelui (orele; 18,00 
şi 20,00).

9,00 — Energia. 
Transmisiune 

de !d Muzeul Politehnic din Iaşi. 
9,30 — Itinerar istoric: Pagini 
din istoria Bucureştilor. 10.00 — 
Curs de limbă germană. 10,30 — 
Curs de limbă franceză. 11,00 — 
Biblioteca pentru toţi (reluatei. 
E. Lovinescu. 11,45 — Pagini din 
Albumul duminical. 16,00—17,00
— Lecţii -T.V. pentru lucrătorii 
din agricultură, 17,30 — Telex. 
17,35 — Curs de limbă rusă. 13,05
— Curs de limbă engleză. Ne
poţii lui Sherlock Holmes: 18,35
— Muzica. 18,55 — Publicitate. 
19,00 — Drumuri în istorie. Alba-

<1*11 •  La Casa de cul
tură a sindicatelor 

din Sibiu, în sala centrului de in
formare tehnică, la ora 17.30, în ca
drul clubului inginerilor din ramura 
construcţiilor de maşini, vor fi luate 
tn discuţie problemele privind Căli- 
rea CIF a suprafeţelor plane. Cu a- 
cest prilej are loc şi întîlnirea cu 
artistul emerit Costel Rădulescu.

•  In cadrul activităţilor organiza
te de clubul „Independenta“ din Si
biu, astăzi, la ora 10, la secţia strur- 
gărie grea din cadrul întreprinderii 
are loc prezentarea cărţii Amintiri 
despre Sadoveanu, lucrare apărută în 
Editura Junimea, acţiune indusă în 
ciclul „Memoria pămîntului ronuî-

ţia televizoarelor portabile cu tran- 
zistoare. Editura tehnică; C. Nicolae: 
Organizarea şi conţinutul învăţămin- 
tului profesional şi tehnic din Ro
mânia. Aspecte din perioada 1864-— 
1948, Editura didactică şi pedagogi
că; Petru Poantă: Modalităţi lirice 
contemporane. Editura Dacia; ***: 
O sută de ani de sonet românesc. 
Editura Albatros; Plaut: Militarul 
Fanfaron, Editura Minerva.

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea în curs de răcire uşoa
ră cu cerul temporar noros. Local, 
hint posibile precipitaţii slabe. Tem
peraturile minime vor fi cuprinse 
între minus 12 şi minus 6 grade, iar 
cele maxime intre minus 3 şi pius 
un grad. Dimineaţa, izolat, ceaţă.
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Ce-şi propun creatorii pe térim 
literar in anul jubiliar 1974
Răsfoind planul de acţiuni al 

Uniunii scriitorilor se remarcă 
faptul că o mare parte a viitoa
relor cărţi poartă dedicaţia: 
„Pentru a 30-a aniversare a eli
berării patriei“.

Pe lingă asigurarea cuprinderii 
în planurile editoriale a unor 
lucrări literare originale, direct 
legate prin conţinut acest e- 
veniment, a unor antologii de
versări sau proză patriotică şi 
revoluţionară, pe agenda acţiuni
lor Uniunii scriitorilor sínt în
scrise numeroase dezbateri, co
municări, reuniuni şi sesiuni 
ştiinţifice, care vor fi organi
zate de asociaţiile scriitorilor din 
Capitală şi din ţară, în colabo
rare cu diverse instituţii cultu
rale. Aştfel, Asociaţiile scriitori
lor din Braşov, Cluj, Iaşi, Tg. 
Mureş, Timişoara vor organiza 
un ciclu de dezbateri pe o temă 
comună: „Perspective privind îm
bogăţirea şantierului de creaţie 
în lumina sarcinilor care Izvo
răsc din documentele de partid 
şi modul în care scriitorii din 
România întîmpină marele eve
niment al eliberării patriei", iar 
Asociaţia din Bucureşti — o se
rie de dezbateri pe secţii privind 
analiza creaţiei literare, specifice 
fiecărui gen, realizată în ultimii 
ani.

Sub egida Uniunii scriitorilor, 
a Academiei de ştiinţe sociale şi 
politice şi a Institutului de isto
rie literară „George Călinescu", 
în Capitală va fi organizată o 
sesiune de comunicări ştiinţifice 
pe tema: „Literatura română în

anii socialismului", manifestare la 
care vor fi prezenţi scriitori din 
întreaga tară. în această perioa
dă premergătoare marii aniver
sări, dramaturgii vor fi invitaţi 
să participe la concursul de piese 
originale inspirate din istoria lup
tei poporului nostru, din tradi
ţiile revoluţionare ale clasei 
muncitoare, iar poeţii vor putea 
lua parte, cu noi creaţii, la 
concursul „Te apăr şi te cint, 
patria mea".

Revistele „Luceafărul“ şi „U- 
tunk" şi-au propus iniţierea a 
două concursuri literare pe teme 
ale realităţilor noastre contempo
rane, pentru debutanţi şi poeţii

tineri. O mare parte a reprezen
tanţilor vieţii noastre literare 
vor figura în programul festiva
lului national „Mihai Eminescu* 
ce se va desfăşura sub egida 
Asociaţiei scriitorilor din Iaşi.

Şi în acest an programul ma
nifestărilor Uniunii scriitorilor 
prevede organizarea unei confe
rinţe a traducătorilor de litera
tură română, a unor seri inter
naţionale de poezie cu partici
parea unor prestigioşi literaţi de 
peste hotare, precum şi a unor 
seri culturale dedicate creaţiei li
terare a diverselor popoare.

(Agerpres)

30 de studii pentru 
promovarea bunului gust

Locuinţele şi vestimentaţia 
noastră au devenit mai frumoase 
în anul care a trecut. Această 
propoziţie ar putea rezuma bi
lanţul activităţii pe care o des
făşoară colectivul Institutului de 
creaţie industrială şi estetică a 
producţiei, înfiinţat cu mai bine 
de un an în urmă în cadrul Mi
nisterului Industriei Uşoare.

Desfăşurindu-şi activitatea sub 
semnul îmbinării plăcutului cu 
utilul, creatorii din cadrul aces
tui institut au elaborat mai bine 
de 30 de studii pentru promova
rea bunului gust care au fost 
aplicate cu succes în marile uni
tăţi industriale. Ele au însemnat.

de pildă, introducerea în fabrica
ţie a numeroase servicii şi arti
cole din porţelan, cristal, opal, 
sticlă sau inox purtînd eticheta 
„Frumos industrial“. Distincţia, 
menită să popularizeze cele mai 
bune realizări ale industriei u- 
şoare, este purtată în prezent de 
cîteva mii de obiecte. Produsele 
cu această „marcă" întrunesc, 
potrivit însuşi regulamentului, 
calităţi utilitare şi estetice deo
sebite, îndeplinesc condiţiile de 
calitate prevăzute în standarde 
şi asigură o eficienţă economică 
sporită.

(Agerpres)

I
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(Problemele obişnuite (
ale unei zile din munca 
unui secretar de partid
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De multă vreme ml-am dorit să 
trăiesc o zi de muncă alături de un 
secretar al unui comitet' de partid 
dintr-o întreprindere, unde clocote?- 
te viaţa, unde munca ridică o mie 
şi una de probleme la care trebuie 
să răspunzi calm, prompt şi drept. 
Intr-una din zilele trecute iată că 
m-am aflat alături de Viorel Pesca- 
ru, secretarul comitetului de partid 
de la întreprinderea mecanică Mîrşa.

în 31 decembrie 1973 întreprinde
rea a raportat depăşirea planului cu 
5 milioane lei la producţia globală 
şi 2 milioane lei la producţia mar
fă. Eveniment salutar dacă ne gin- 
dim la faptul că în ultimul trimes
tru al anului întreprinderea avea 
destule greutăţi cu realizarea sar
cinilor de plan. Secretarul comitetu
lui de partid îmi oferă amănunte 
despre eforturile depuse în ultimele 
zile ale anului, despre îmbunătăţi
rea relaţiilor cu întreprinderile co
laboratoare, despre efortul tuturor 
oamenilor muncii, a cadrelor de con
ducere . -..

„în anul 1974 — îmi spune tova
răşul Viorel Pescaru — sarcinile de 
plan au crescut cu 40 la sută. Re
sursa cea mai sigură pentru noi 
este organizarea producţiei, întărirea 
disciplinei pentru creşterea ' produc
tivităţii muncii. Nu mi-e ruşine să 
recunosc că sîntem deficitari cu fo
losirea timpului de muncă".

O ştire la interfon ne întrerupe! 
„S-a deschis special pentru noi PPs- 
tişui. Trebuie să livrăm fierul vechi. 
(Pestişui este o staţie, lîngă Hune
doara, unde se primesc deşeurile 
feroase). După ce a trecut televi- 
ziunea cu „Reflectorul" pe aici am 
organizat o amplă acţiune de lichi
dare a grămezilor de fier vechi“. 
Secretarul comitetului de partid ia 
legătura cu şefii secţiilor, cu secte, 
tarii organizaţiilor de partid şi sta
bileşte echipele, ziua, locul de unde 
se va încărca în vagoane fierul 
vechi. Apoi îmi dă cîteva lămuriri 
în plus. „în decembrie am livrat 
aproape 900 de tone. N-am reuşit 
să lichidăm. Pînă în 15 ianuarie fa
cem curăţenie totală. Pentru viitor 
am repartizat containere pentru fie-, 
care secţie, Deşeurile vor fi depozi

tate pe calităţi în containere şi 
transportate apoi direct la vagoane, 
evitînd astfel stocările".

Sună telefonul. Consiliul popular 
judeţean se interesează de maistrul 
Nicolae Faur. E invitat să-şi ridice 
Medalia Muncii, cu care a fost de
corat. în momentul decorării Nico
lae Faur era plecat la specializare 
peste hotare.

Ne pregătim să ieşim din birou. 
Viorel Pescaru, în general, nu lu
crează în birou. Consultările, sfatu
rile, indicaţiile, discuţiile le reali
zează pe cît se poate la locul de

✓ —

La întreprinderea 
mecanică Mîrsa

muncă al oamenilor. „Eu am desfiin
ţat programul de audienţe la sediu, 
îl ascult pe om acolo unde mă în
treabă şi atunci cînd mă solicită. 
Dacă şi în întreprindere stabilim 
program de audienţe, atunci cum 
mai rezolvăm operativ problemele 
oamenilor? Pe om trebuie să-l as
culţi şi să-l ajuţi atunci cînd Iţi 
cere“.

„Am un necaz tovarăşe secretar 
— spune Ilie Cioca, secretarul orga
nizaţiei de partid de la secţia sbu- 
lărie. De la aprovizionare nu ni se 
mai repartizează tablă pentru tune
lul de la vopsitorie“ . . .  sau „To
varăşe secretar, cînd fotografiem 
fruntaşii pentru panoul de onoare?", 
sau „Tovarăşe secretar, aş vrea să 
discut cu dumneavoastră, am un 
necaz, o problemă personală.. “.

Vizităm mini-cartierul de lingă 
întreprindere. Pe sîrme, bătute de 
vîntul rece al iernii, flutură rufe 
proaspăt spălate. Deja locuiesc aici 
aproximativ 300 de familii. „Nu se 
ocupă nimeni de problemele sociale 
de aici — spune secretarul. Slabă 
aprovizionare. Slabă întreţinere. Ser
viciile pentru populaţie lipsesc to 
tal . . Dişcutind, urcăm în noul 
bloc pentru tineret. Un cămin cu o

capacitate de 300 de locuri. Camere 
spaţioase a cite 4 paturi. Termenul 
planificat pentru darea în folosinţă 
a trecut cam demult. Se montează 
instalaţiile de încălzire. Lucrează 
doar Lazăr Popovici, Constantin 
Neamţu, Ion Verde, toţi de ia între
prindere. Au venit să ajute con
structorul. Să-l înlocuiască, de fapt. 
Pentru că altcineva nu mai lucra.

Revenim în uzină. Aflu că aici lu
crează peste 600 de femei. în sec
ţia a II-a Nicolae Roman — şeful 
secţiei — elogiază munca Aureliei 
Smarandache (frezor), Măriei Suha 
(lăcătuş), Felicia Voicu (sudor). '

în secţia a III-a îl cunoaştem pe 
inginerul Dumitru Roman — şeful 
secţiei. Mai ieri muncitor în aceeaşi 
secţie. Liceul serai, facultatea şi din 
nou în focul luptei, în miezul reali
tăţilor.

Trecem în altă secţie. Secretarul 
de partid continuă să rezolve anu
mite probleme. Planuri de muncă, 
instruiri, primiri în partid, necazuri, 
probleme ale muncii, probleme ale 
vieţii. Notez din umbră. Nicolae 
Muntean — sudor, Salomia Brîn- 
zescu — sudor, Maria Floare — 
vopsitor, Galaction Suciu — şef de 
echipă la, rampa de încărcare, şi 
alţii. La rampa de încărcare o re
morcă proaspăt vopsită se leagănă 
în braţele macaralei.

Continui să fiu alături de secretar. 
Ne ocupăm şi de gazetele de perere. 
Agitaţia vizuală trebuie înnoită. 
Discutăm cu alţi oameni, se stabi
lesc date, ore precise pentru rezol
varea unor probleme, se intervine, 
se caută soluţii. „Trebuie să facem 
ceva mai mult împotriva absenţelor. 
Se înregistrează încă multe absenţe 
nemotivate“. T re b u ie ... Trebuie!

închei aici însemnările. Rămîn cu 
puternicul sentiment că un secretar 
de partid ca Viorel Pescaru, care 
ştie să lucreze cu oamenii şi pen
tru oameni, să le asculte păsul, să 
intervină prompt pentru rezolvarea 
problemelor ce le ridică viaţa bo
gată a unei întreprinderi de nivelul 
celei amintite, ştie foarte bine ce 
trebuie să facă şi acţionează ca 
atare.

D. GEMENEL

Prezentată în condiţii foarte bune -  sala de marmură a Casei de cultură 
a sindicatelor din Sibiu -  expoziţia gazetelor satirice a atras, intr-o pe

rioadă de cîteva săptămîni, un mare număr de vizitatori

Foto: FR. NUSS

UNOM 
MINUNA T

Cînd pronunţi numele lui Teo
dor Paler, tovarăşii lui de muncă 
fac imediat aprecieri dintre cele 
mai elogioase: „Un om minunat", 
„O conştiinţă rară“. Teodor Pa
ler a fost, este şi rămîne pentru 
toti aceia care-1 cunosc, pentru 
toţi aceia cu care munceşte, un 
om care poate fi oricînd dat ca 
exemplu, cel mai bun dintre cei 
buni, recomandat pentru panoul 
de onoare, dar, în acelaşi timp, 
şi pentru a răspunde de cele mai 
dificile lucrări. E dintre cei mai 
vechi muncitori în vopsitoria sec
ţiei a II-a de la întreprinderea 
mecanică Mîrşa. Principala lui 
calitate în activitatea profesio
nală este spiritul de organizare. 
Nu aşteaptă de la nimeni sfaturi 
în plus. Bun cunoscător al me
seriei, decide cu multă respon
sabilitate, hotărîrile lui dovedin- 
du-se totdeauna cele mai optime. 
Munca sa este răsplătită cum nu 
se poate de bine-. Ciştigă în ju
rul a 3 000 de lei pe lună. Dar. 
pentru Teodor Paler o răsplală 
care-i aduce mult mai multe sa
tisfacţii sufleteşti este decoraţia 
care-i străluceşte la reverul hai
nei în zilele de sărbătoare: Or
dinul Muncii — clasă a III-a. La 
încheierea celor cîteva rînduti 
despre un om care o viaţă în
treagă s-a dăruit cu pasiune, ru 
devotament muncii îmi permit 
să spun şi eu precum tovarăşii 
săi de muncă. Da, un om minu
nat. Mă bucur că l-am cunoscut.

D. D.

Secvenţă din „Carnavalul copiilor" 

Foto: N. BORDOŞ

Din bucuriile vacantei
Frumoasa vacanţă de iarnă îşi 

derulează in  aceste zile cu in 
tensitate ultimele secvenţe — în 
activităţi cultural-artistice pio
niereşti menite să ofere celor 
mici bucurii n o i. . .

Conform tradiţiei, statornicită 
la Casa armatei, şi acest sfîrşit 
de vacanţă este marcat de o se
rie de activităţi cultural-artist'ce 
destinate acestui eveniment. In
tre acestea un loc aparte îl o- 
cupă „Carnavalul^copiilor“ des
făşurat duminică. La realizarea 
carnavalului, şi-au dat concursul 
peste 100 de copii — „elevi“ de 
la grădiniţă, pionieri, utecişti, 
alţi şcolari — ai cadrelor m ili
tare, salariaţilor civili şi ai al
tor cetăţeni din Sibiu.

Carnavalul copiilor a fost un 
reuşit spectacol muzical-coregra- 
fic , constînd dintr-o suită de ta
blouri de o rară frumuseţe şi in
terpretare: „In împărăţia păpuşi
lor“, „Castelul de cleştar“, „tn 
împărăţia zăpezilor“, „Zboară,

zboară sănioară“, „Reîntilnire cu 
Moş Gerilă şi cu datinile româ
neşti de Anul Nou“, „Un vis 
despre vacanţă“, „Din nou cu 
ghiozdanul spre şcoală“, „Dansul 
măştilor“, „Parada costumelor“ 
şi altele. O activitate pe deplin 
reuşită de care s-au bucurat cei 
prezenţi — numărul mare de 
copii şi părinţi care au umplut 
sala pînă la refuz.

La reuşita lui. şi-au adus con
tribuţia IROFTFj METTA (core
grafia), ŞIPOŞ TRAU TE (ilustra
ţia muzicală), profesoara EMI
LIA DEMETER (textu l şi regia 
artistică).

Carnavalul copiilor, care se 
profilează la un loc de prestigiu 
in  suita activităţilor pioniereşti 
organizate la Casa Arm atei în 
această vacanţă, denotă şi un 
început de bun augur pe 1974 
în ceea ce priveşte activităţile 
destinate celor mici.

Loc. col. V. NEGHINĂ

Activităţi 
şcolare 

de vacanţă
la Or

Sărbătorile de iarnă cu întreg cor
tegiul de tradiţii folclorice, au sti
mulat spiritul artistic al elevilor din 
şcolile judeţului nostru. Dovadă că 
activitatea culturală nu cunoaşte va
cantă.

Duminică, 6 ianuarie, elevii Şcolii 
generale din comuna Orlat au pre
zentat spectatorilor un foarte reuşit 
spectacol-serbare.

Cel mai aplaudat moment al spec
tacolului l-a constituit jocul căluşa
rilor.

Ei au reuşit să aducă pe scena 
căminului cultural de aici, prin spon
taneitatea şi naturaleţea specifică 
vîrstei lor. frumuseţea jocurilor din 
zona Mărginimii Sibiului.

Un merit deosebit în realizarea 
acestui succes revine cadrelor di
dactice.

N. CONSTANTIN

0 IM .0 6  CU CITITORII1
0  Sîntem în măsură să vă dăm 

un răspuns, tovarăşe Toma Morarii 
(Sibiu), în legătură cu prelungirea 
pasajului aflat in construcţie în Sta
ţia C.F.R. Sibiu pînă in str. Gării. 
Deoarece pînă în prezent nu s-au 
găsit fondurile necesare, lucrarea 
va fi executată conform proiectului 
Regionalei de căi ferate. Deci fără 
prelungire pînă în str. Gării.

0  Este într-adevăr neplăcut, în 
această perioadă de iarnă, ca trenu
rile să întîrzie destul de des. Pentru 
cei ce fac naveta — situaţie în care 
vă găsiţi şi dv. stimată tovarăşă Ru- 
xandra Carzol (Săcel) — întîrzierea 
face să nu se poată prezenta Ia 
timp Ia locurile de muncă. întrucât 
atît halta Săcel cit şi dirijarea în 
parcurs a trenului de persoane nr. 
2052 care vine dinspre Arad — . ia 
care vă referiţi dv. — se face de 
către Regionala de căi ferate Timi
şoara, am intervenit Ia această insti
tuţie pentru reglementarea situaţiei.

•  Analizîndu-se situaţia traseu, 
lui 7, se desprinde, tovarăşe I. Mo
sóra (Sibiu), că actualul mers al 
autobuzelor satisface pe deplin ce
rinţele călătorilor. In legătură cu 
traseul de la Vii la Gara Mică, 
„ . . .  întreprinderea (Exploatarea
transport călători şi mărfuri) a luat 
măsuri să asigure o dublură pe a- 
cest traseu, care este permanent 
controlată de noi, constatîndu-se că 
circulă cu regularitate, nefiind de 
cele mai multe ori încărcată la ca
pacitatea ei. Pentru copiii care plea
că la şcoală din Vii Ia ora 13,30, 
este autobuzul de traseu care satis
face pe deplin cerinţele. în legătură 
cu cererile angajaţilor I.A.S. Dealul 
Ocnei, această problemă a fost cla
rificată şi situaţia este normalizată. 
Ne vom strădui — se încheie adresa 
de răspuns — să asigurăm un mers 
regulat al autobuzelor pe acest im
portant traseu".

(S.G.I

LUCRAREA VA FI EFECTUATĂ 
IN ACEST TRIMESTRU

Cu referire la întîrzierea începe
rii lucrărilor de extindere a reţelei 
electrice în noul cartier din Mică- 
sasa, consiliul popular comunal dă 
explicaţiile necesare. Din cauza unor 
greutăţi în procurarea totală a fon
durilor necesare (datorită şi faptu
lui că nu toţi locatarii în cauză şi-au 
achitat Ia timp şi integral contribu
ţia bănească pentru efectuarea lu
crării) finanţarea s-a deschis doar 
la finele lunii noiembrie 1973, cînd 
I.R.E.S, — executantul lucrării — nu 
a mai putut să o facă. Sîntem asi
guraţi, deoarece o parte din mate
riale sínt procurate şi depozitate, că 
lucrarea de extindere a reţelei elec
trice va fi executată încă in acest 
prim trimestru al anului în care 
de abia am intrat.

SE IMPUN MĂSURI URGENTE

La cele semnalate de locatarii blo
cului 22 din cvartalul Hipodrom I 
în legătură cu unele defecţiuni de 
construcţie, în special cu sistemul 
de Încălzire care nu funcţionează în 
multe din apartamente, comitetul 
executiv al Consiliului popular al 
municipiului Sibiu ne asigură că se 
vor lua măsurile necesare. Întrucît 
blocul respectiv a fost recepţionat 
definitiv în data de 30 octombrie 
1971, remedierile solicitate de loca
tari cad In sarcina beneficiarului — 
întreprinderea judeţeană de gospo
dărie comunală şi locativă — secţia 
fond locativ.

In finalul adresei de răspuns se 
mai arată că s-a intervenit la în
treprinderea respectivă (I..Î.G.C.L.) 
„pentru a proceda de urgenţă la e- 
\ecutarea remedierilor solicitate".

UN ULTIM AVERTISMENT...

. . .  a fost dat de organele compe
tente familiilor Lăcătuş şi Buţu din 
Sibiu, str. Ampere nr. 8. Şi aceasta

pentru că cele două familii, de care 
se plîng ceilalţi locatari, nu respectă 
regulile de convieţuire socială. Fa
miliile Lăcătuş Dumitru şi Butu Pa- 
raschiva, pe lingă faptul că contur
bă liniştea chiar Ia ore tîrzii din 
noapte, nu menţin nici curăţenia 
curţii, aruneînd fot felul de mur
dării.

Cu prilejul discuţiilor purtate cu 
cele două familii de către organele 
competente, li s-a adresat acel UL
TIM AVERTISMENT, în vederea 
respectării întocmai a regulilor de 
convieţuire socială. Dacă nu-şi vor 
revizui atitudinea şi intr-un fel sau 
altul vor mai atenta la liniştea colo
catarilor, depăşind limitele normelor 
ce sínt prevăzute, vor fi acţionate 
în justiţie pentru a fi evacuate.

Depinde deci de familiile lui L. D. 
şi B. P. de a-şi schimba radical com
portarea incit să nu se ajungă la 
măsuri extreme, prevăzute de altfel 
de legislaţia noastră.

Rubnică realizată de
S. DELAMAG

"I

N e  scriu corespondenţii
•  Colectivul laboratorului de 

cercetări de la întreprinderea 
„Emailul roşu" din Mediaş apli- 
cînd iniţiativa ca fiecare ingi
ner, în afara obligaţiilor de ser
viciu, să realizeze un studiu a 
plicabil care să aducă economii 
de 2 000 ore anual, a reuşit să 
realizeze şase măsuri ce aî  o 
eficienţă economică — pe zece 
luni — de 1 275 243 lei.

Dintre acestea amintim elabo
rarea de emailuri albe pentru un 
strat, aplicarea de emailuri sub 
stratul de emailuri colorate, etc.

S-au evidenţiat în mod deose
bit grupele de cercetători con
duse de inginerii Vaier Florea, 
Eugen Jiman,. Mihai Binder si 
chimistele lutta Gunesch, Cor
nelia Goţan ş.a. (A. Zsombory),

•  tn sala căminului cultural 
din Sînqătin, au avut loc intere
sante programe artistice.

S-a bucurat de un real succes 
montajul literar-muzical, „Romft- 
nie, republică măreaţă vatră“ în 
interpretarea elevilor şi studen
ţilor aflaţi în vacantă.

La scena deschisă au fost a- 
plaudaţi micii actori — elevi ai 
Şcolii qenerale din localitate 
care, au susţinut valoroasele re 
plici din „O noapte furtunoasă" 
de „I. L. X latag ia le ............

Pentru anul acesta se preconi
zează preqătirea unor formaţii 
de dansuri cu participarea locui
torilor satului. (Prof. Popescu C. 
Dumitru).

•  tn aceste ultime zile de va
canţă şcolarii medieşeni au des
făşurat o bogată activitate cul- 
tural-artistică. Astfel elevii Şcolii 
qenerale nr. 6 au prezentat pe 
scena Casei de cultură a sindi
catelor un reuşit program artistic.

Montajul literar-muzical, dan
surile populare româneşti şi ger
mane, au fost prezentate într-o 
înaltă tinută artistică.

Nu au fost mai prejos inter
preţii de muzică uşoară şi In
strumentiştii. (Johana Schlottnerl-

Grupaj realizat de 
V. ŞERB

s-a întreprins 
gospodărire a

pentru buna 
furajelor ?

B ina gospodărire a furajelor, pre
ocuparea pentru ridicarea valorii 
lor nutritive, precum şi administra-, 
rea lor raţională în hrana animale
lor sínt cerinţe ce trebuie să stea 
mereu în atenţia consiliilor de con
ducere ale cooperativelor agricole 
de producţie, a fiecărui cooperator. 
Pentru a ne edifica asupra modului 
cum se acţionează în această direc
ţie şi ce măsuri au fost luate, am 
solicitat părerile unor specialişti din 
cadrul consiliului intercooperatîst 
Tîrnava.

„C.A.P. Moşna — ne spune me
dicul veterinar Rudiger Sanken —
are un efectiv de 645 bovine, din 
care 388 vaci şi juninci. Pentru ca 
hrana acestora pe timpul stabulaţiei 
să fie asigura-tă ne-am preocupat de 
stringerea şi depozitarea în bune 
condiţiuni a furajelor. Raţiile au fost 
stabilite în funcţie de starea fiziolo
gică a animalelor, în raport de pro
ducţia de lapte planificată pentru, 
vaci şi în funcţie de sporul de creş
tere în greutate pentru efectivele 
destinate îngrăşărîi. Raţiile sínt afi
şate. îngrijitorii le cunosc şi le a- 
plică.

In ce priveşte prepararea furaje
lor, dispunem de două tocători. Fap
tul că 80 la sută din animalele slab 
productive au fost înlocuite, că în
grijitorii îşi fac datoria, a condus 
ca în 1973 producţia marfă de lapte 
să fie cu 720 hl mai mare faţă de 
anul 1972".

„Furajele sínt depozitate în mod 
corespunzător şi se eliberează con
form raţiilor stabilite, ne spune ing. 
Anastasia Kliusis, de la C.A.P. Tîr
nava. Avem o echipă de deservire 
compusă din doi cooperatori care 
cu un atelaj transportă furajele la 
grajduri. Am luat măsura ca grosie
rele, înainte de a fi date în consum, 
să fie tocate si amestecate cu boi- 
hot umed“.

Ing. Octavian Piteiu, de la C.A.P. 
Bratein ne relatează că baza fura- 1 
jeră necesară Întregului efectiv de 
animale este asigurată. Depozitarea 
s-a făcut in bune condiţiuni. O pre
ocupare permanentă a zootehniştilor 
este ridicarea valorii nutritive a (vi
rajelor administrate prin tocate ?i 
amestec cu melasă sau saramură. 
Unitatea are o tocătoare acţionată

de un tractor şi care este folosită 
din plin. tn ce priveşte raţiile ele 
sínt judicios stabilite şi se respectă. 
A fost constituită o echipă de de
servire formată din patru coopera
tori.

Ing. Virgil Podaru, preşedintele 
consiliului intercooperatîst, ne infor
mează că una din preocupările prin
cipale a fost Împrejmuirea bazelor 
furajere în toate cooperativele a- 
gricole din raza consiliului. Au fost 
construite 2 fînare de mare capaci
tate la Atei, a fost introdusă apa in 
adăposturi la C.A.P. Tîrnava.

Accent deosebit s-a pus pe toca- 
rea grosierelor, tn acest sens la A- 
ţel recoltarea cocenilor s-a executat 
cu combina C 12, ridieîndo-se cu 
CSU pe rind, tocîndu-se încă o dată 
şi transportîndu-se cu remorci la 
grajd. Asemenea procedeu a fost 
întrebuinţat şi la C.A.P. Brateiu. La 
Ighişul Nou cocenii sínt tocaţi la 
grajd cu o tocătoare TMS 6 purtată. 
La C A P . Mediaş de asemenea se 
lucrează cu două tocători.

La Moşna consiliul intereoopeta- 
tist a luat iniţiativa de a adapta 
combina de recoltat furaje de m au 
capacitate CRF la tocat staţionar.

Dacă în general utilajele necesare 
preparării furajelor grosiere sínt fo
losite, există însă şi cîteva neajun
suri. La C.A.P. Alma, de pildă, o 
tocătoare de rădăcinoase este nefo
losită. C.A.P, Brateiu nu a ridicat 
tocătoarea de tip „Energia“, iar o 
TMS 6, care ar putea toca finul pen
tru viţei, nu este utilizată în acest 
scop.

Din relatările specialiştilor reiese 
că în unităţile afiliate consiliului in- 
tercooperatist Tîrnava, există preo
cupare pentru buna gospodărire a 
furajelor, pentru ridicarea valorii 
lor nutritive. Ţinlnd seama Insă de 
faptul că mai sínt unele neajunsuri, 
că producţia de lapte şi creşterea 
în greutate nu sínt încă cele aştep
tate, trebuie să fie luate măsuri mai 
ales în ce priveşte respectarea raţii
lor stabilite pe categorii de animale 
şi pentru combaterea manifestărilor 
de risipă a furajelor. Trebuie acţio
nat mai bine şi în ce priveşte pre
pararea grosierelor şi bineînţeles în 
folosirea utilajelor cu care sínt do
tate unităţile.

NICOLAE OGREANU 
E. SANDU

semnE C O N O M I S I R E A  -
al înţelepciunii colective!

'Urm.ire din paz. 1)

punzătoare. O clădire netencuită sau 
lipsită de o izolaţie termică a pla
fonului pierde circa 30—40 la s ită  
din energia calorică degajată de o 
sursă de căldură! Ca să nu mai pu
nem Ia socoteală neetanşeităiile de 
ia uşi şi ferestre. Cunosc cazuri 
concrete la întreprinderea judeţeană 
de industrie locală în care gazul 
metan se arde pur si simplu în ba
răci metalice, fără un milimetru de 
izolaţie termică.

în al doilea rind, nu există ia ora 
actuală arzător care să consume la 
nivelul stabilit prin normative. Toa
te au diuzele mărite de instalatori 
şi aş vrea să arăt doar că Ia un 
arzător de 1 m.c., cu o diuzâ de 
2,3 mm căreia i se măreşte diame
trul numai cu 0.7 mm consumul 
este dublu ! în fine, avînd în ve
dere că la noi reglajul fin lipseşte 
cu desăvîr.şire, propun montarea n- 
nor robineţi de dublu reglaj: regla
jul fin să-l execute instalatorul au
torizat, iar reglajul grosier consu
matorul. In acest mod „manevrarea“ 
debitelor de gaz n-ar mai fi la în- 
demîna oricui.

Red.: Ce părere are un specia
list in izolaţii despre afirmaţiile 
făcute mai înainte?

N. lupu: Sínt de acord că lucră
rile de izolaţii în ansamblul unei 
construcţii lasă mult de dorit. Am 
să încerc să ofer şi o explicaţie 
reală a acestei stări de lucruri care 
m-a preocupat o vreme Îndelungată. 
De vină este în primul rind optica 
constructorilor şi beneficiarilor noş
tri care socotesc partea de instala
ţie termică ca o lucrare anexă cu 
caracter secundar şi o tratează ca 
atare. Consecinţele sínt uşor de În
trevăzut) partea de izolaţii se „îm
pinge" către finele anului cînd con

diţiile meteorologice nu sínt favo
rabile si se produc degradări rapide. 
In al doilea rind, izolaţiile sínt tă
cute prea deseori de oameni ce nu 
se pricep. De aceea canalele termi
ce sínt nerorespun/ătoare şi nu se 
respectă normele în vigoare. După 
o apreciere estimativă, din pricina 
acestor izolaţii incorect executate se 
pierde 15—20 ta sută din energia 
termică transportată pe conducte.

I. Telegarii: Întotdeauna lucrări
le de izolare sínt lăsate la urmă, 
efectuate In grabă şi necontrolate. 
Adesea, multe operaţii nu se exe
cută deloc. Şi toate acestea, potrivit 
unei logici pe cît de simple, pe atît 
de dăunătoare: se vor aşeza cît moi 
repede plăcile de canal şi nu se va 
mai vedea nimic, tn realitate, puteti 
remarca iarna porţiuni întregi de 
asfalt unde zăpada se evaporă ra
pid. Pe acolo pripeala, lucrul de 
mîntuială se trădează I

N. Lupu: Greşeala de căpătli con
stă in faptul că aceste canale nu 
sínt carosabile pentru a se putea 
interveni la nevoie.

I. Telegaru: Remarca este justă, 
dar orice proiectant se va feri de 
această soluţie care, deşi practică, 
este totuşi mai costisitoare.

As vrea să aduc, ta rîndul meu, 
in discuţie cîteva probleme legate 
de marii consumatori. Se ştie, dar 
asta se pare nu foloseşte la nimic, 
că centralele termice sínt preluate 
în marea majoritate de persoane ne
calificate. Este absolut necesar, mai 
ales în condiţiile în care se va tre
ce Ia un grad sporit de automati
zare a instalaţiilor, ca aceste centra
le să fie preluate de sectorul de 
gospodărie locativă şi să beneficieze 
de oameni competenţi, periodic re
ciclaţi. De asemenea, sub semnul ur

genţei se află şi înlocuirea arzătoa
relor Şeitan-Marsi, de foarte slabă 
calitate şi randament inferior.

I. Nistor: Eu aş merge şi mai de
parte şi aş propune, pentru viitoa
rele obiective edilitare ale Sibiului, 
încălzirea cu aer cald O asemenea 
soiutie nu este numai foarte confor
tabilă, dar şi extrem de economică 
(practic, elimină întreaga instalaţie 
interioară), tn acelaşi timp s-ar pu
tea elimina definitiv pierderile prin 
neetanşeităti sau „clasicul* * sistem 
de reglare a temperaturii interioare 
prin deschiderea ferestrei. Ferestrele 
ar fi complet etanşe, condiţionarea 
asigurînd parametrii optimi ai micro
climatului. Sínt convins că dînd do
vadă de mai mult curaj, Institutul de 
proiectări, judeţene ar putea aborda 
cu succes o asemenea soluţie, apti- 
cînd-o chiar la cvartalele de locuin
ţe ce se vor mai ridica în viitorul 
apropiat în municipiu) nostru.

întîlnirea cu reprezentanţii . . . a u 
torizaţi ai instalatorilor a fost — aşa 
cum şi promisese — deosebit de 
rodnică. Să recunoaştem că multe 
din problemele detaliate aici nu ne 
erau nici pînă acum cu desăvîtşire 
străine, dar nu ne-am găsit niciodată 
vreme să medităm mai mult asupra 
lor. Odată cu relevarea lor se des
chid perspective, pe care noi Încli
năm «ă le socotim optimiste, şi pen
tru materializarea neîntirziată. Ne 
propunem să discutăm pe larg şi 
despre aceste perspective săptămîna 
viitoare, într-nn articol în care v ira  
trece în revistă întreg fondul de 
propuneri şi idei pe cate specialiştii 
ni le-au pus la dispoziţie cu amabi
litate în răstimpul care a trecut de 
la declanşarea acţiunii.

I
î
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Consfătuirea 
reprezentanţilor 
partidelor comu
niste şi muncito
reşti cu privire 
la activitatea re
vistei „Probleme 

ale Păcii 
şi Socialismului“

F raga 7 —  Corespondentul 
Agerpres, C. Prisăcaru, trans
mite: Luni, a început, la Praga, 
Consfătuirea reprezentanţilor 
partidelor comuniste şi munci
toreşti cu privire la activitatea 
revistei „Probleme ale Păcii şi 
Socialismului" în anii 1972— 
1973. Sínt prezenţi reprezen
tanţi ai 67 de partide frăţeşti.

Participă o delegaţie română, 
condusă de tovarăşul Ştefan 
Andrei, secretar al C.C. al 
P.C.R. Din delegaţie fac parte: 
Ştefan Voicu, Barbu Zaharescu 
şi Alexandru Ionescu, membri 
ai C.C. al P.C.R., Constantin 
Vasiliu şi Mihai Dulea, şefi de 
sector la C.C. al P.C.R.

Lucrările consfătuirii au fost 
deschise de redactorul şef al 
revistei „Probleme ale Păcii şi 
Socialismului“, K. Zarodov, 
care a prezentat raportul de 
activitate, întocmit de colegiul 
şi consiliul de redacţie.

Întîlnirea de lucru 
a preşedintelui Nixon

San Clem ente 7 (Agerpres). — 
Preşedintele Richard Nixon a a- 
vut, sîmbătă şi duminică, la reşe
dinţa sa de la San Clemente, în- 
tî.lniri de lugru cu Roy Ash, di
rectorul Oficiului pentru buget şi 
problemele conducerii. Preşedin
tele american a studiat, împreună 
cu Ash, o serie de probleme ale 
aşa-numitei operaţiuni „indepen
denţa“', care are ca obiectiv asi
gur,area autonomiei energetice a 
Statelor Unite în anul 1980. în 
baza acestui proiect, urrhează ca 
cercetătorii şi tehnicienii ameri
cani să găsească noi surse de ener
gie la un preţ competitiv. Astfel, se 
are în vedere ca atenţia să fie în
dreptată, pe lingă cărbune, petrol

şi şisturile bituminoase, spre e- 
nergia geotermică, energia solară 
şi, mai ales, cea atomică şi ter
monucleară.

In vederea realizării unor ase
menea proiecte, preşedintele 
Nixon de declarat că administra
ţia este gata să consacre o sumă 
de 10 miliarde dolari, dar, odată 
cu accentuarea — in ultimul timp 
— a crizei energetice, s-a pus 
problema sporirii acestei sume, 
pentru realizarea operaţiunii „In
dependenţa“ pînă în 1977.

De asemenea, au fost puse la 
punct ultimele detalii ale bugetu
lui S.U.A. pentru anul fiscal 
1974/1975, care începe la 1 iulie 
—- informează agenţia Associated 
Press.

Situaţia->

din Orientul Apropiat
Cairo 7 (Agerpres). — Pentru pri

ma dată de la intrarea în vigoare 
a încetării focului. în Orientul A p r o 
piat, un purtător de cuvînt al O.N.U. 
a declarat, la Cairo, că poziţiile e- 
giptene şi israeliene în sectorul cen
tral, pe malul estic al Canalului 
Suez „par instabile“, relatează agen
ţiile M.E.N. şi France Presse.

In legătură cu aceasta, el a arătat 
că în regiunea respectivă trupele e- 
giptene au înaintat la începutul săp- 
tămînii trecute pe o distanţă de 200 
de metri şi nu s-au mai reîntors la 
poziţiile iniţiale.

Purtătorul de cuvînt al O.N.U. a 
arătat, totodată, că pe malul orien
tal al canalului âu avut loc scurte, 
dar violente dueluri de artilerie.

7 (Agerpres). — în 
reuniuni a guvernului.

Evoluţia
o r b i t a l

l a b o r a t o r u l u i
55 S k y l a b -3CC

Houston 7 (Agerpres). — Dacă cea 
de-a 53-a zi petrecută în spaţiu de 
astronauţii care alcătuiesc vel de-tl 
treilea echipaj al misiunii „Skylab“ 
Carr, Gibson şi' Pogue) nu a înre

gistrat ceva deosebit în activitatea 
ştiinţifică a acestora, atunci răspun
surile lor la o întrebare fiţească a- 
dresată de centrul de control de la 
Houston reprezin tă: cu adevărat un 
aspect demn de toată atenţia specia
liştilor N.A.S.A.

întrebaţi ce le lipseşte cel mal 
mult in acest zbor, programat să du
reze 84 de zile, cei trei astronaut! 
au. indicat o serie de lucruri carat, 
teristice naturii sociabile a omului, 
activităţi specific omeneşti. De
sigur, Carr, Gibson şi Pogue 
resimt cel mai mult absenta 
familiilor. Răspunsurile înregis
trate pe bandă şi transmise a- 
poi centrului de la Houston au con
semnat dorinţa •— nerealizabiilă în 
timpul actualului zbor — de a avea 
un aparat de radio şi un televizor, 
bomboane şi arahide, facilităţi mai 
bune privind toaleta zilnică, mai 
multe ferestre pentru a privi spaţiul 
si mai m ult. . .  timp liber !

De exemplu, Gerald Carr, coman
dantul misiunii, tînjeşte după un 
program de televiziune, în timpul că
ruia să urmărească im meci, de fot
bal cu famillia şi după o . . .  bere 
rece în timpul meciului. William Po
gue „s-a plins“ de dieta uşor rigidă 
impusă din raţiuni medicale, apre
ciind că acest meniu îi prejudicia
ză moralul, în sensul că îi lipseşte 
ceea ce el a numit o „alimentaţie 
de plăcere“. Edward Gibson ar dori, 
la rîndul său, să schimbe zilnic len

jeria de corp, sugerînd, pentru alte 
misiuni similare, instalarea unui fel 
de maşini, de spălat automate. Re
ci anii iul mai mült spaţiu pentru ca
mera rezervată activităţilor de igie
nă şi toaletă personală, cel trei au 
subliniat dificultăţile pe care le în- 
tîmpină în utilizarea apei în con
diţii de imponderabilitate, fiind cu 
toţii de acord asupra utilităţii du
şului, pe care îl folosesc, din păcate, 
o dată pe săptămînă. Folosind pen
tru distracţie muzica, lectura şi căr
ţile de joc, Gibson consideră că tim
pul rezervat pentru a le întrebuinţa, 
este mult prea redus.

Tel Aviv
cursul unei 
care a avut loc duminică, ministrul 
israelian al apărării, Moshe Dayan, 
a prezentat un raport asupra recen
telor sale convorbiri de la Washing, 
ton cu secretarul de stat american, 
Henry Kissinger. După cum relevă 
agenţiile Reuter şi France Presse, 
examinarea detaliată a raportului 
său (care ar conţine şi consensul is- 
raeliano-american asupra unor noi 
propuneri la negocierile grupului de 
lucru militar, constituit în cadrul 
Conferinţei de pace de la Geneva a- 
supra Orientului Apropiat), ar urma 
să fie făcută ulterior, întrucît pre
mierul Golda Meir nu a putut asis. 
ta, din motive de sănătate. Ia şedin
ţa de duminică a cabinetului.

Damasc 7 (Agerpres). -4  Artileria 
siriană a  respins, luni dimineaţa, o 
incursiune a unui detaşament israe
lian de blindate care se îndrepta 
spre poziţiile avansate’ siriene - -  a 
anunţa,t un purtător de cuvînt mili
tar sirian. El a adăugat că unitatea 
israeliană a suferit pierderi •— fără 
să precizeze natura lor.

Tel Aviv 7 (Agerpres). — Potri
vit unui comunicat militar israelian, 
forţele siriene au deschis, fo
cul asupra poziţiilor israeliene de pe 
înălţimile Golan. Trupele israeliene 
nu au răspuns focului şi- nu au 
fost înregistrate pierderi —* adaugă 
comunicatul.

0 declaraţie a ministrului 
industriei si comerţului din Peru

Lima 7 (Agerpres). — Sprijinul pe 
care îl acordă Peru procesului de 
dezvoltare a colaborării dintre tă
riile latino-ameriicane în cadrul Pac
tului ANDIN nu compromite in nici 
un fel reformele sociale pe care gu
vernul le-a iniţiat în favoarea ma
jorităţii populaţiei peruane — a de
clarat, in c.ursuil unei conferinţe de 
presă, ministrul industriei, şi comer
ţului, Alberto Jimenez de Lucio. Un 
comunicat oficial guvernamental, dat 
publicităţii la Lima, a dezminţit in

formaţiile furnizate, de ziarele de 
dreapta, potrivit cărora Peru este 
supus unui ritm de creştere a pro
ducţiei industriale inferior celui în
registrat de celelalte state membre 
ale Pactului ANDIN, şi a precizat 
că cifrele prezentate de aceste pu
blicaţii sínt eronate şi parţiale, ele 
privind doar producţia şi exportul 
de materii prime, în special de hi
drocarburi, neţinînd cont şi de ce
lelalte ramuri ale economiei naţio
nale peruane — relevă agenţia Prsn- 
sa Latina,

Ve$ti din ţă r ile  s o c ia lis te
Pekin 7 (Agerpres). —  Unită

ţile agricole din provinciile nor
dice ale R.P. Chineze au extins 
considerabil suprafeţele irigate, 
ca rezultat al unei largi acţiuni 
de masă desfăşurate cu perseve
renţă de-a lungul ultimilor ani, 
în cursul căreia au fost -mobili
zate însemnate forţe materiale şi 
umane. Această parte a terito
riului chinez dispune de terenuri 
cultivabile mult mai întinse de
cit alte zone ale ţării în schimb 
climatul este destul de uscat.

Conştienţi de folosirea iriga
ţiilor pentru obţinerea unor re
colte mult sporite, agricultorii 
din aceste provincii au trecut la 
crearea unui vast sistem de ca
nale, care, din cauza insuficientei 
cantităţi a apelor de suprafaţă 
(rîuri, lacuri), se bazează pe ex
tragerea apei din pînzele frea
tice, situate uneori Ia o adîncime 
de 200—300 de metri. Numărul 
pompelor de extragerea apei din 
subteran a crescut de la 200 000, 
în 1965, la 1200 000 în septem
brie 1973, suprafeţele care bene
ficiază de marele avantaj al iri
gaţiilor cifrîndu-se la 6,6 milioa
ne hectare.

Varşovia 7 (Agerpres). — Un 
nou centru de calcul al Direcţiei 
Centrale de Statistică din Polo

nia a început să funcţioneze în 
oraşul Radom. Centrul, al doilea 
ca mărime şi capacitate după cel 
de la Varşovia, esté dotat cu o 
maşină electronică de calcul de 
producţie poloneză de tifţ „Odra- 
1305“, care poate efectua 600 000 
de operaţiuni pe secundă.

Ulan Bator 7 (Agerpres). — 
Anul 1973 a marcat în dezvolta- 
rea Mongoliei o perioadă în care 
au fost obţinute succese impor
tante pe linia realizării sarcini
lor trasate de Congresul al XVI- 
lea al P.P.R.M. şi a prevederilor 
celui de-a! cincilea plan cincinal. 
Astfel, producţia globală a cres
cut cu 6,7 la sută, venitul naţio
nal a înregistrat un spor de 7 
la sută, in timp ce productivita
tea muncii a crescut cu 5,3 ta 
sută. Pe ansamblul comerţului 
exterior a fost obţinută o creş
tere de peste 10 la sută.

Printre ramurile care cunosc în 
ultimii ani o dinamică de dezvol
tare deosebită se numără indus
tria de prelucrare a lemnului, 
care, în primii trei ani ai actua
lului cincinal, a înregistrat un 
spor de 40 la sută, pentru anul 
în curs fiind prevăzută o creş
tere a volumului producţiei cu 
12 la sută.

D e sc h id e r e a  C o n fe r in ţe i  
m in is te r ia le  O . P . E . C .

Geneva 7 (Agerpres). — Luni sea
ră s-a deschis la Geneva reuniunea 
la nivel ministerial a statelor mem
bre ale Organizaţiei ţărilor exporta
toare de petrol (O.P.E.C.). Timp de 
două zile, atenţia participanţilor se 
va concentra asupra căilor de ar
monizare a politicii ţărilor O.P.E.G, 
în domeniul petrolului şi unele as
pecte ale preţului la ţiţei.

într-o declaraţie făcută ziariştilor, 
ministrul de finanţe al Iranului, 
Jamshid Amouzegar, care prezidează 
actuala sesiune, a afirmat că mi
niştrii prezenţi la Geneva vor exa
mina în special, oportunitatea anga
jării unor discuţii cu statele con
sumatoare de petrol, pentru găsirea 
modalităţilor de raportare a preţu
lui ţiţeiului Ia preţul produselor in
dustriale.

Aspecte ale economiei R. F. Germania
Bonn 7. — Corespondentul Ager. 

pres transmits: în cadrul tradiţio
nalei întîlniri a Partidului lifeer-âe-, 
mocrat din landurile sud-vestice ale 
R.F.G., a luat cuvîntul ministrul fe
deral al economiei Hans Friderichs. 
Precizînd că rata de creştere a eco
nomiei vest-germane tinde către zero

in anul 1974, tbrideriichs a spus că 
anul precedent a fost mulţumitor şi 
că rezultatele politicii de stabilitate 
şi antiinflaţioniste ar fi fost şi mai 
bune dacă nu intervenea criza ener
getică. în acest context, el a sub
liniat că. problemele asigurării ener
getice a economiei R.F.G. capătă o 
„prioritate absolută" în. 1974.

In legătură 
de

® GUVERNUL BRAZILIAN a sus-
pendat, pe următoarele şase luni, 
negocierea acordurilor de pescuit cu 
diverse ţări — informează agenţia 
Inter Press Service. Rezoluţia^ nu 
stabileşte elemente noi în legătură 
cu drepturile de pescuit în limita 
celor 200 de mile ala platformei 
continentale, deoarece —• după i cum 
se ştie — în luna martie un nou 
guvern urmează să preia conducerea 
ţării.

@ IN 1973, IN STATELE UNITE
au fost introduse prin contrabandă 
aproximativ 5 miliarde de ţigări din 
haşiş şi marijuana. în  cursul anului 
trecut au lost confiscate în S.U.A. 
770 000 kilograme de marijuana şi 
22 000 kilograme de haşiş.

% RELAŢIILE CU ŢĂRILE SO
CIALISTE DIN EUROPA sínt deose
bit de avantajoase pentru Costa Rica 
a declarat, intr-un interviu acordat 
agenţiei Prensa Latina, ministrul cos- 
tarican al afacerilor externe, Gon- 
zalo Facio. El a subliniat că aceste 
relaţii convin Republicii Costa Rica 
nu numai din punct de vedere eco
nomic, ci şi politic, unul_ din obiec
tivele principale ale politicii exter
ne costaricane fiind apărarea^ şi pro. 
inovarea păcii în lume, principiu îm
părtăşit şi de ţările socialiste.

EVENIMENTUL PE SCURT
•  DETAŞAMENTE ALE MIŞCĂ

RII POPULARE PENTRU ELIBERA
REA ANGOLÉI au atacat şi au dis
trus, ta 29 decembrie anul trecut, 
un post fortificat al trupelor colo
nialiste portugheze din Angola — 
se arată într-un comunicat difuzat 
de reprezentanţa din Brazzaville a 
M.P.L.A.

Potrivit comunicatului, forţele pa
triotice continuă atacurile în toate 
zonele operaţiunilor militare, provo- 
cînd trupelor portugheze pierderi in 
oameni şi materiale de luptă.

9  UN AVION DE TIPUL „BEECH- 
CRAFT-99“, aparţinînd companiei 
americane „Air Eeast“, s-a prăbuşit, 
duminică seară, în apropierea aero
portului din oraşul Johnston (statul 
Penssylvania). 11 din cele 17 per
soane aflate la bordul aparatului 
şi-au pierdut viaţa, celelalte fiind 
grav rănite.

($ DUMINICĂ SEARA au fost re
luate negocierile dintre Republica

Panama şi Statela Unite privind re- 
ghineia Canalului Panama.

Potrivit aprecierii observatorilor 
politici, citaţi de agenţia France 
Presse, această fază a convorbirilor 
va fi decisivă pentru încheierea ţi
nui acord privind Canalul.

•  UN VIOLENT INCENDIU a
distrus imobilul în care se află ci
nemateca oficială uruguayană din 
Montevideo şi arhiva naţională de 
filme — informează agenţia Prensa 
Latina. Printre comorile inestimabile 
mistuite de flăcări se numără 800 de 
filme, reprezentînd copii unica în 
America Latină după opere ds Jean 
Renoir, Maree! CarnS, Sergheî Eisen, 
ştein, Jirî Trnka, Murnau, Bert Ha. 
anstra şi prima versiune a filmului 
„Intermezzo“, cu Ingrid Bergman, in 
regia lui Gustav Molander.

•  COTIDIANUL „FRANKFURTER 
ALLGEMEINE" arată că 1973 este al 
şaselea an în care în economia R.F.

cu penuria
Tokio

Corespondentul Agerpres, Paul 
Diaconu, transmite: Guvernul japo
nez a lansat, luni, o acţiune diplo
matică de anvergură, în cadrul pro
gramului său de reorientare a po
liticii externe, elaborat în scoduI 
contracarării consecinţelor actualei 
crizei de energie. Primul ministru, 
Kakuei Tanaka, şi-a început turneul 
în Asia de sud-est, a cărui primă 
etapă o constituie vizita în Filipine. 
Şeful guvernului nipon va vizita, de 
asemenea, Tailanda, Singapore, Ma- 
layezia şi Indonezia.

în aceeaşi zi, vicepremierul Ta- 
keo Miki a plecat în S.U.A., pentru 
a avea întrevederi cu secretarul de 
stat american, Henry Kissinger, şi 
pentru convorbiri cu secretarul ge
neral al O.N.U., Kurt Waldheim. 
Takeo Miki, care a vizitat luna tre
cută o serie de ţări din Orientul

Germania s-a manifestat o puternică 
inflaţie. De !a sfîrşitul anului 1968 
şi pînă Ia sfîrşitul anului 1973, marca 
şi-a pierdut mai mult de o cincime 
din puterea de cumpărare. Rata me
die a creşterii preturilor a fost, în 
1973, de 7 la sută. Prognozele pen
tru 1974 arată, o nouă creştere de 
8 Ia sută a costului vieţii în R. F. 
Germania,

O  LA ÎNCEPUTUL ACESTEI 
SĂPTĂMlNI s-au produs primele de
misii de răsunet din rîndurile parti
dului de conducere al regimului 
sud-coreean, Demisionarii, care şi-au 
explicat actul ca fiind un protest 
împotriva sugrumării libertăţilor ce
tăţeneşti în Coreea de sud, sínt Ciun 
Ku Yun, fost preşedinte al Partidu- 
iui Democrat Republican şi, înainte 
da demisie, consilier al Iui Pak Cijan 
Hi, şi Ye Ciun Ho, fost secretar ge
neral al aceluiaşi partid.

•  AEROPORTUL FOCHENTONG, 
DIN PNOM PENH, a servit din nou 
luni, ca ţintă a unui atac cu ra
chete declanşat de forţele patriotice 
cambodgiene care, în ultima vreme, 
şi-au intensificat acţiunile în zona 
capitalei.

Cîteva racheta au explodat în zona 
hangarelor care adăpostesc avioane
le forţelor aeriene lonnolisto.

Mijlociu, are sarcina delicată — ré
marca „Asahi Evening News“ — da 
a explica oficialităţilor de la Was
hington poziţia Japoniei în proble
mele Orientului Apropiat şi în ceea 
ce priveşte modalităţile de abordare 
a implicaţiilor economice şi politice 
ale crizei petrolului asupra relaţii
lor japono-americane.

Tot luni, ministrul comerţului in
ternaţional şi industriei, Yasuhiro 
Nakasone, a părăsit Tokio pentru 
un turneu în Iran, Irak, Marea Bri- 
tanie şi Bulgaria.

Bruxelles

•  •  •  •  •  •  •  •  ®  • •  •

Primul ministru al Belgiei, Edmond 
Leburton, a declarat, duminică, în 
cadrul unui interviu televizat, că nu 
se aşteaptă la o ameliorare notabilă 
a aprovizionărilor cu petrol In 
cursul săptămînilor viitoare, deşi 
Belgia a fost considerată de ţările 
arabe exportatoare de petrol drept 
o „ţară prietenă". Deşi în ceea ce 
priveşte benzina situaţia nu este 
prea îngrijorătoare, nu acelaşi lucru 
se întîmplă în cazul combustibililor 
grei şi, mai ales, pentru gazele na
turale lichefiate. în privinţa acestor 
produse, a afirmat Leburton, guver
nul are în vedere o serie da măsuri 
de raţionalizare.

Reuniunea grupului 
de lucru militar 

egipteano-israeiian
Geneva 7 (Agerpres). -— Des- 

hisă luni dimineaţă, la ora 8 
G.M.T., cea de-a dncea reuniune 
a grupului de lucru militar, alcă
tuit în cadrul conferinţei pentru 
pace în problema Orientului A- 
propiat, şi-a încheiat lucrările 
Jupă două ore de dezbateri.

Comunicatul dat publicităţii la 
sfîrşitul reuniunii menţionează 
numai că „grupul de lucru şi-a 
continuat discuţiile“.

Următoarea reuniune a grupu
lui militar de lucru este prevă
zută pentru miercuri 9 ianuarie.

0 producţie suplimentară 
de S I  milioane lei

Colectivele celor 18 trusturi şi 
întreprinderi specializate de mon
taj şi instalaţii ale Ministerului 
Construcţiilor Industriale, care au 
încheiat anul 1973 cu o produc
ţie suplimentară de peste 330 mi
lioane Iei, au reluat activitatea, 
încă în primele zile ale lunii 
ianuarie, intr-un ritm şi mai sus
ţinut, hotărîle să predea benefi
ciarilor toate cele aproximativ 
500 obiective incluse în planul 
celui de al patrulea an al cinci
nalului. De altfel, încă din prima 
săptămînă a noului an, la Ca
lări, Alexandria şi în alte centre 
industriale ale tării au fost pre
date beneficiarilor o serie de ca
pacităţi de producţie. Diferita 
alte obiective sínt pregătite să 
intre în circuitul economic încă 
din prima parte a anului. Prin
tre acestea se numără laminorul 
de profile mijlocii şi uşoare de 
Ia întreprinderea de oteluri aliate 
din Tîrgovişte, întreprinderea de 
rulmenţi din Alexandria, unitatea 
de îngrăşăminte chimice com
plexe de Ia Arad, Filatura de 
bumbac de la Gura Humorului, 
Fabrica de porţelan de la Curtea 
de Argeş şi altele. Concomitent, 
sínt impulsionate lucrările pen

tru  crearea unor noi secţii în 
cadrul unor unităţi industriale
existente din Bucureşti, Balş, 
Rîmnicu Vîlcea, Drobeta-Turnu 
Severin, Lugoj. Trebuie, ds ase
menea, semnalată preocuparea 
altor colectiye de a încheia cit 
mai grabnic lucrările de organi
zare a unor noi şantiere.

Cu toate că prevederile planu
lui pe 1974 depăşesc cu 18 la 
sută nivelul realizărilor din 1973, 
ministerul de resort apreciază că 
planul pe anul în curs poate li 
realizat cu succes. în acest scop 
a fost întocmit un program care 
urmăreşte îndeaproape reducerea 
duratei de execuţie, a lucrărilor 
de construcţii-montaj, program 
care prevede, printre altele, mă
suri de organizare superioară a 
muncii şi de sporire a gradului 
de industrializare a construcţii
lor. Pe baza unor asemenea saă- 
suri. a experienţei cîştiqate în 
anii precedenţi şi a posibilităţi
lor tot mai mari pe care le des
chide planul pe anul în curs, 
constructorii vor preda zilnic, în 
medie; cel puţin două obiective.

(Agerpres)

întreprinderea de piele, încălţăminte 
şi marochinărie „13 Decembrie“ Sibiu
anunţă, mcepînd cu data de 10 ianuarie 1974, orele 
10 a.m., deschiderea unui nou magazin de prezentare 
cu produse de marochinărie şi încălţăminte pentru fe
mei, bărbaţi şi copii.

Magazinul va funcţiona în Sibiu, Piaţa 6 Martie 
nr. 13.

A

întreprinderea judeţeană 
de gospodărie comunală 

şi locativă Sibiu
str. Eschile nr. 6,

angajează pentru Exploatarea de gospodărie comunală 
din Sibiu :

\
— şef contabil —« în condiţiile Legii nr. 12/1971, 

cu studii superioare economice şi o vechime în 
specialitate de 9 ani.

Concursul va avea loc la data de 21 ianuarie 1974.

Direcţia generală pentru agricul
tură, industria alimentară şi apelor

Sibiu
organizează concurs în ziua de 15 ianuarie 1974, pen
tru ocuparea postului de:

— inginer principal
(specialitatea agronomie sau horticultura)

pentru LABORATORUL JUDEŢEAN DE PROTEC
ŢIA PLANTELOR SIBIU.

Condiţii conform Legii 12/1971, cu vechime He 
8 ani în specialitate.

Cererile şi informaţii suplimentare pînă Ia 12 ia
nuarie 1974, la sediul laboratorului din Sibiu, str. Pa- 
piu Ilarian nr. 2, telefon 3 20 01,

Mica. publicitate 1
VIND casă liberă, cameră, bucătă

rie, str. Luceafărului 73, preţ con 
venabil. Informaţii Oborul de vite 
10, Florea.

VlND casă, curte, central, gaz me
tan, Avrig, str. 6 Martie 8, Info: 
maţii Sibiu, str. Dîrstelor 9.

VlND maşină de cusut Singer, ma
re, pentru croitorie. Informaţii sir. 
Ulmului 12.

VlND vilă, curte şi grădină Ungă 
Pia(a Cibin. Telefon 7 18 48.

CUMPĂR Junkers, perfectă stare. 
Sibiu, telefon 2 13 97, Hoadrea.

PIERDUT legitimaţie nr. 859, eli
berată de „Libertatea“ Sibiu p e 'n u 
nele Bulacu Tatiana. O declar nulă.

PIERDUT legitimaţie nr. 5912, eii- 
ierată de „Steaua roşie" Sibiu pe 
minele Lnpea Mărioara. O declar 
aulă.

CAUT urgent femeie îngrijire co
pii, pentru Voîneasa. informaţii. Hi
podrom, bloc 7, etaj 11, scara IU, 
apartament 36.
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